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Utredningspunkter i mandatet

• Ansvar og eierskap til samferdselsanleggene er fordelt på Asker kommune, Statens vegvesen, 

Viken fylkeskommune, BaneNOR. I tillegg kommer tilbyderne av kollektivtransport.

• Tilstand og arbeid på det kommunale veinettet

• Arealplanlegging for å legge til rette for et godt transportsystem

• Prioritere planlegging, utbygging, drift og vedlikehold ut fra transportpyramiden, 

• Å redusere transportbehovet skal ha høyest prioritert, dernest øke andel gange og sykkel, øke andel 

kollektivreisende, regulere biltrafikk og gjøre bilbruk miljøvennlig.

• Skape de nødvendige endringene i Askersamfunnet gjennom holdnings- og adferdsskapende 

arbeide

• Bruke ny teknologi for å nå målene
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Gjennomgående temaer i planen

Folkehelse

• Fysisk aktivitet

• Forurensning

• Utenforskap og ensomhet

• Trafikksikkerhet

• Universell utforming

Klima

• Klimagassutslipp

• Klimaendringer – værendringer

Stedsutvikling

• Kortreiste arbeidsplasser og daglige gjøremål

• Muligheter for kollektiv, gange og sykkel. 

• Fremkommelighet



Transportpyramiden
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Transportpyramiden (TØI/SVV) viser prioritering 

ved planlegging, utbygging, drift og vedlikehold

Grønn mobilitet

Arealplanlegging og 

lokalisering av tilbud

Bruk av veinettet i 

Asker



Asker kommunes handlingsrom
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• Kommunen er 

• Planmyndighet

• Part i bypakker og byvekstavtaler

• Pådriver i lokal sentrumsutvikling

• Det kommunale veinettet, langsgående fortau og 

gang- og sykkelvei og kommunale brygger

• Drift, vedlikehold og investeringer

• Samskapning, nytenking, innovasjon. 

• Vi kjenner kommunen vår best



Temaplanens 4 innsatsområder
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Transportpyramiden (TØI/SVV) 

viser prioritering ved planlegging, 

utbygging, drift og vedlikehold

Reduksjon av transport

Grønn mobilitet

Kvalitet på kommunale 

veianlegg

Kunnskap, samarbeid og 
innovative løsninger



Reduksjon av transport

Hvorfor?

• Asker skal ha en stedsutvikling som jobber for å redusere 

transportbehovet

• 70 % av de daglige reisene i Asker skjer med bil, mens kun 19 % 

med gange. (2017-tall)

• Kun 41,5 % jobber i egen kommune. Mye innpendling og 

utpendling

• Vanligere med hjemmekontor 47 % jobber like effektivt eller mer 

effektivt hjemme som på sin vanlige arbeidsplass

• Netthandel har økt betydelig de siste årene, mens det fortsatt er 

lav fyllingsgrad i varetransportbilene og mange biler som bare 

skal til en mottaker. 

• Parkering: Andel reiser med bil synker når parkeringsplasser 

flyttes litt lenger bort fra boligene. 
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Strategier i «Reduksjon av transport» 
Hvordan?
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Asker kommune skal gjennom en hensiktsmessig stedsutvikling, god arealdisponering og 

tilrettelegging for kortreiste arbeidsplasser minimere innbyggernes transportbehov 

Asker kommune skal redusere behovet for næringstransport gjennom en effektivisering av 

varelogistikk, en effektivisering av renovasjonstransport og gjennom innovative løsninger for 

masseforvaltning 

Asker kommune skal høyne terskelen for å velge bil gjennom en målrettet parkeringspolitikk 

Asker kommune skal bidra til å øke tilgjengeligheten av bildelingsordninger for å redusere 

innbyggernes behov for egen bil 



Grønn mobilitet

Hvorfor?

• Folkehelse påvirkes av samferdsel og grønn mobilitet har positiv 

effekt på folkehelsen. 

• Sykkelandelen i Asker er på 4 %

• Kollektivtransportandelen internt i Asker er på 4%. 

• Interne reiser utgjør 80% av alle reiser. 

• Asker er i dag delt opp i 3 forskjellige soner for kollektivbilletter. 

• Kollektivtilbudet er veldig begrenset sør i Asker

• Båttransporten utgjør årlig 1% av kollektivpåstigningene i Asker

• NTP: Innen 2030 skal 50 % av nye lastebiler benytte 

nullutslippsteknologi. 

• Det er per våren 2023 ingen offentlig tilgjengelige hurtigladere for 

tunge kjøretøy i Asker.
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Strategier i «Grønn mobilitet» 
Hvordan?
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Asker kommune skal jobbe aktivt for å øke gange- og sykkelandelen på reiser, gjennom økt bygging 

av sammenhengende gang- og sykkelinfrastruktur, bruk av incentivordninger, og bevisstgjøring rundt 

reisevalg

Asker kommune skal være en pådriver og samarbeidspartner for Ruter og andre kollektivtilbydere for 

å optimalisere kollektivnettet og gjøre valg som bidrar til et godt grunnlag for kollektivtrafikken

Asker kommune skal være en pådriver for økt satsing på passasjertransport på fjorden, blant annet 

gjennom utvikling av brygger og tilhørende fasiliteter

Asker kommune skal gjøre kollektivsystemet mer tilgjengelig gjennom å videreutvikle 

innfartsparkeringstilbudet i kommunen. 

Asker kommune skal gjennom arealplanlegging jobbe for at mer av tungtransporten i kommunen 

benytter nullutslipp- eller lavutslippsteknologi.



Kvalitet på kommunale veianlegg

Hvorfor?

• Veianleggene har i dag et vedlikeholdsetterslep

• Asfaltdekke

• 77 % god/nokså god

• 23 % dårlig/svært dårlig 

• forverres i 2023/24 pga. innsparinger

• Tilstanden på grøftene tilsier at forfallet på asfalten vil gå 

raskere enn nødvendig (Manglende V-profil og 

vannavrenning)

• Ca. 50 % av veiene har vegetasjon/private installasjoner i 

veienes sideareal (vedlikeholdsareal)

• Veianleggene er utsatt med tanke på klimaendringer med 

mer styrtregn og hyppigere tine- og fryseperioder
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Strategier i «Kvalitet på kommunale veianlegg» 
Hvordan?
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Asker kommune skal gjennom tilstrekkelig veivedlikehold forhindre at veienes levetid forringes 

raskere enn nødvendig 

Asker kommune skal gjennom klimatilpasning av det kommunale veinettet forebygge skade og 

nedsatt fremkommelighet 

Asker kommune skal gjennom kunnskap og handling tilrettelegge veiene for fremtidens bruk 

Asker kommune skal med tiltak rundt formålsbygg, som hjertesoner, i tillegg til tiltak av mer 

omfattende størrelse, øke trygghet og trafikksikkerhet på veiene våre

Asker kommune skal med gode planleggingsprosesser, samt tilpasset drift og vedlikehold, 

håndtere knutepunktsutvikling og mer avanserte sentrumsveier 



Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger

Hvorfor?

• Mindre økonomisk spillerom gjør at vi må 

prioritere tiltak riktig og annerledes enn før

• Kommunen er langstrakt med store interne 

forskjeller, og informasjon endrer seg 

(reisevaner og  fysiske anlegg)

• Samferdsel i Asker blir påvirket av mange 

fler enn bare Asker kommune

• Stor utvikling i teknologien gir nye 

muligheter. Blant annet ITS, droner og 

apper
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Strategier i «Kunnskap, samarbeid og innovative løsninger»

Hvordan?
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Asker kommune skal systematisk og løpende innhente kunnskap om kommunen vår, som gjør 

det enklere å prioritere riktig og ta de riktige valgene

Asker kommune skal være pådriver for at ny teknologi benyttes for å nå målene våre innen 

samferdsel og mobilitet

Asker kommune skal jobbe for faste samarbeidsplattformer med myndigheter, næringslivet, 

innbyggerne og frivilligheten for å dele behov, erfaringer og kunnskap 

Asker kommune skal jobbe aktivt med bevisstgjøring og kunnskapsheving blant våre 

innbyggere for å oppnå holdninger og atferd til det beste for klima, miljø og bedre 

fremkommelighet på veinettet

Asker kommune skal jobbe aktivt for at innovative løsninger blir testet ut, blant annet gjennom 

forsøksprosjekter, for å finne nye løsninger innen samferdsel for å nå målene våre
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 kl. 18:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelle forfall må meldes på e-post: 

Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 

Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed fra møtesekretær 

Tema/presentasjoner: 

• Erfaringer fra vintervedlikehold av kommunale veier 22/23 
• Status helhetlig handlingsplan for Oslofjorden 

Sakskart  

Saker til behandling 

24/23 23/09004-1 Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester 
27.04.2023 godkjennes slik den foreligger 

25/23 23/04741-1 Årsrapport 2022 for Asker kommune 

26/23 23/01211-6 Temaplan naturmangfold 2023-2035 - 2. gangs behandling 

27/23 20/30386-18 Mikromobilitet - alternative løsninger 

28/23 23/08550-1 Drift av kloakkstasjoner for fritidsbåter 

29/23 23/09785-1 Private avløpsanlegg og tilknytning til kommunalt nett – 
orientering og prioriteringer 

mailto:Politisk.sekretariat@asker.kommune.no
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30/23 23/03187-4 Tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - opphevelse av 
maksgrense - endelig behandling. 

31/23 23/09216-1 Askers damanlegg 

32/23 23/09037 1. tertialrapport 2023 - økonomi 

Referatsaker 

 

 

Asker, 22.05.2023 
Elisabeth Holter-Schøyen 
Leder i utvalg 
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Møteprotokoll 
 

Utvalg for samfunnstjenester 

Dato Tid Sted 
01.06.2023 18:00 – 21:50 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Elisabeth Holter-Schøyen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder i utvalg Elisabeth Holter-Schøyen 
(V) 

 

Nestleder Stig Wettre-Johnsen (H)  
Varamedlem Jostein F. Tellnes (V) Trond Jerve (H) 
Utvalgsmedlem Inger Johanne Aaby (Sp)  
Utvalgsmedlem Roar Arne Skryseth (H)  
Utvalgsmedlem Kåre J. Møllerhagen (H)  
Utvalgsmedlem Kirsti Kierulf (H)  
Utvalgsmedlem Trude Nygård Evensen 

(Asker A) 
 

Varamedlem May B. Myklebust (A) Svein Hillestad (A) 
Utvalgsmedlem Emelie Spjuth-Haldorsen 

(MDG) 
 

Utvalgsmedlem Jon Gustav Kirkerud (MDG)  
Varamedlem Tore A. Larsen (FrP) Espen Hansen Aspås (FrP) 
Utvalgsmedlem Kjersti Tollersrud Omejer (H)  
   
 

Forfall: 3   

Utvalgsmedlem Trond Jerve (H)   

Utvalgsmedlem Svein Hillestad (A)   

Utvalgsmedlem Espen Hansen Aspås (FrP)   
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Det var ingen merknader til innkallingen eller habilitet 

Møtet ble satt med 13 medlemmer til stede. 

Fra administrasjonen møtte: 

Direktør Ragnar Sand Fuglum 

Protokollfører Ellen Gangnæs 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

24/23 23/09004-1 Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester 
27.04.2023 godkjennes slik den foreligger 

3 

25/23 23/04741-1 Årsrapport 2022 for Asker kommune 3 

26/23 23/01211-6 Temaplan naturmangfold 2023-2035 - 2. gangs 
behandling 

4 

27/23 20/30386-18 Mikromobilitet - alternative løsninger 6 

28/23 23/08550-1 Drift av kloakkstasjoner for fritidsbåter 7 

29/23 23/09785-1 Private avløpsanlegg og tilknytning til kommunalt nett – 
orientering og prioriteringer 

8 

30/23 23/03187-4 Tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - opphevelse av 
maksgrense - endelig behandling. 

9 

31/23 23/09216-1 Askers damanlegg 10 

32/23 23/09037-1 1. tertialrapport 2023 - økonomi 11 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

24/23 Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester 27.04.2023 
godkjennes slik den foreligger 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 24/23 
 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester 27.04.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester 27.04.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

25/23 Årsrapport 2022 for Asker kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 21/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 18/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 25/23 
4 Utvalg for medborgerskap   
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5 Formannskapet 06.06.2023  
6 Kommunestyret 13.06.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Årsrapport 2022 tas til orientering  

 

 

Behandling 

Innstillingen i 1 punkt ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Årsrapport 2022 tas til orientering  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

26/23 Temaplan naturmangfold 2023-2035 - 2. gangs behandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.05.2023 17/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 26/23 
3 Formannskapet 06.06.2023  
4 Kommunestyret 13.06.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Temaplan naturmangfold 2023-2035, med følgende innsatsområder og 
tilhørende strategier, vedtas: 
 
1. Sårbare arter og naturtyper 
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2. Natur i arealplanlegging 
3. Skog og kulturlandskap 
4. Livet i vann 
5. Natur og klima 
6. Forankring, kompetanseheving og samarbeid 

2. Implementering av planen skjer gjennom:  

• Arealplanleggingen 
• Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens  
• Ordinær virksomhetsplanlegging 
• Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter  

 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport 

 

 

Behandling 

Rådgiver Merete Dees besvarte spørsmål 

Oversendelsesforslaget redaksjonelt fremmet av Trude Nygård Evensen, A: 

Med følgende omformulering på side 2 
Dersom vi klarer Ved å følge opp strategiene i denne temaplanen i alle 
virksomhetsplaner, reguleringsplaner, byggesaker, og gjennom drift og forvaltning i 
kommunen vil naturmiljøet og Asker samfunnet komme styrket ut. 
 

Oversendelsesforslaget fremmet av Trude Nygård Evensen, A ble besluttet 
oversendt uten realitetsbehandling. 

Innstillingen i 3 punkter ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. Temaplan naturmangfold 2023-2035, med følgende innsatsområder og 
tilhørende strategier, vedtas: 
 
1. Sårbare arter og naturtyper 
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2. Natur i arealplanlegging 
3. Skog og kulturlandskap 
4. Livet i vann 
5. Natur og klima 
6. Forankring, kompetanseheving og samarbeid 

2. Implementering av planen skjer gjennom:  

• Arealplanleggingen 
• Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens  
• Ordinær virksomhetsplanlegging 
• Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter  

 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

27/23 Mikromobilitet - alternative løsninger 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 27/23 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Samarbeidet med Ruter om sykler i Asker kan forlenges uten ekstra subsidier 
fra 1. juli og ut sesongen 2023. 

2. Basert på videre erfaringer vurderes behovet for å fremme sak om lokal forskrift 
vinteren 2023/24. 

 

 

Behandling 
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Rådgiver Mari Gabrielsen besvarte spørsmål. 

Forslag fremmet av Trude Nygård Evensen, A til endringsforslag, pkt. 1 

1. Samarbeidet med Ruter om sykler i Asker kan forlenges, men uten ekstra 
subsidier fra 1. juli og ut sesongen 2023.  

Forslaget fremmet av Trude Nygård Evensen, A til endringsforslag på punkt 1 ble 
enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Samarbeidet med Ruter om sykler i Asker kan forlenges, men uten subsidier fra 
1. juli og ut sesongen 2023. 

2. Basert på videre erfaringer vurderes behovet for å fremme sak om lokal forskrift 
vinteren 2023/24. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

28/23 Drift av kloakkstasjoner for fritidsbåter 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 28/23 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. a) Asker kommune gir kr. 15 000.- i tilskudd til båthavner som har 
tømmestasjon for septik fra fritidsbåter.  
 

b) Kommunedirektøren vurderer om det er hensiktsmessig å videreføre 
tilskuddet også etter at et eventuelt forbud mot tømming av båtseptik i 
fjorden har tredd i kraft. 
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2. Kommuneadvokatens vurdering om kommunen driver konkurransevridende 
virksomhet, tas til orientering. 

 

 

Behandling 

Rådgiver Per Steine besvarte spørsmål 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. c) Asker kommune gir kr. 15 000.- i tilskudd til båthavner som har 
tømmestasjon for septik fra fritidsbåter.  
 

d) Kommunedirektøren vurderer om det er hensiktsmessig å videreføre 
tilskuddet også etter at et eventuelt forbud mot tømming av båtseptik i 
fjorden har tredd i kraft. 

2. Kommuneadvokatens vurdering om kommunen driver konkurransevridende 
virksomhet, tas til orientering. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

29/23 Private avløpsanlegg og tilknytning til kommunalt nett – orientering og 
prioriteringer 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 29/23 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Arbeidet knyttet til private avløpsanlegg tas til orientering. 

2. Plan for utbygging av kommunalt avløpsnett med prinsipper for prioriteringer, 
legges til grunn for videre arbeid med tilknytning av private avløpsanlegg til 
kommunalt nett. 

 

 

Behandling 

Rådgiver Sebastian Wiik og Kristin Sola Jenssen besvarte spørsmål 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. Arbeidet knyttet til private avløpsanlegg tas til orientering. 

2. Plan for utbygging av kommunalt avløpsnett med prinsipper for prioriteringer, 
legges til grunn for videre arbeid med tilknytning av private avløpsanlegg til 
kommunalt nett. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

30/23 Tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - opphevelse av maksgrense - 
endelig behandling. 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 30/23 
2 Kommunestyret 13.06.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Asker kommunes vedtak av 2014 om maksgrense på 250.000 kroner for 
tilknytningsplikt (tilknytning til offentlig avløpsledning) etter pbl. kap. 27 
oppheves.  
 

2. Asker kommune gjør en konkret helhetsvurdering i hver enkelt sak om pålegg 
om tilknytningsplikt, basert på lov og praksis.  

  
 
 

Behandling 

Rådgiver Ratnes Lahouratate besvarte spørsmål 

Innstillingens punkt 1 ble vedtatt mot 1 stemme, Tore A. Larsen, FRP 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. Asker kommunes vedtak av 2014 om maksgrense på 250.000 kroner for 
tilknytningsplikt (tilknytning til offentlig avløpsledning) etter pbl. kap. 27 
oppheves.  
 

2. Asker kommune gjør en konkret helhetsvurdering i hver enkelt sak om pålegg 
om tilknytningsplikt, basert på lov og praksis.  

 

[Lagre vedtak]  

 

 

31/23 Askers damanlegg 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 31/23 
2 Formannskapet 20.06.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Damsikkerhetsarbeidet knyttet til kommunens dammer, tas til orientering 

2. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på damanlegg knyttet til tidligere 
vannforsyning, finansieres med vanngebyret innenfor allerede vedtatte 
budsjettrammer. 

3. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på øvrige damanlegg, finansieres 
over kommunebudsjettet, og søkes innarbeidet i HP fra og med 2024. 

 

 

Behandling 

Innledning ved direktør Ragnar Sand Fuglum.  

Presentasjon ved Marius Gulbrandsen, og direktør Ragnar Sand Fuglum, Funderud 
og Marius Gulbrandsen besvarte spørsmål. 

Innstillingens punkt 1 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble vedtatt mot 1 stemme, Tore A. Larsen, FrP. 

Vedtak  

1. Damsikkerhetsarbeidet knyttet til kommunens dammer, tas til orientering 

2. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på damanlegg knyttet til tidligere 
vannforsyning, finansieres med vanngebyret innenfor allerede vedtatte 
budsjettrammer. 

3. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på øvrige damanlegg, finansieres 
over kommunebudsjettet, og søkes innarbeidet i HP fra og med 2024. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

32/23 1. tertialrapport 2023 - økonomi 
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Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 24/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 20/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 32/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 34/23 
5 Formannskapet 06.06.2023  
6 Kommunestyret 13.06.2023  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000 
 

Budsjettendring 2023 
Sum Sentrale budsjettendringer 0 
  
1-Administrasjon og ledelse  
1. tertialrapport 2023 - Deltagerinnskudd VIKUS K-sak 14/23 72 
1. tertialrapport 2023 - Erstatningssak Granlien betaling av saksomkostninger 2 300 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 1 925 
Sum 1-Administrasjon og ledelse 4 297 
  
2-Oppvekst  
1. tertialrapport 2023 - Gratis meningokokk vaksine F-sak 33/23 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 14 748 
Sum 2-Oppvekst 15 748 
  
3-Velferd  
1. tertialrapport 2023 - NAV økt sosialhjelp 11 864 
1. tertialrapport 2023 - Covid vaksinasjon over 75 år og sykehjemsbeboere våren 2023 1 191 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 10 189 
Sum 3-Velferd 23 244 
  
4-Samfunnstjenester  
1. tertialrapport 2023 - Interne leieavtaler utgår, Hyggenveien 35 og Vepsebolet bhg -1 049 
1. tertialrapport 2023 - Mulighetsstudier kontorarbeidsplasser i sentrum inkl. Trekanten 1 350 
1. tertialrapport 2023 - Velodrom eierbidrag K-sak 83/22 5 400 
1. tertialrapport 2023 - Husleie oppsigelse Asker internasjonale skole 3 100 
1. tertialrapport 2023 - Interne husleieavtaler: Lensmannslia 4 og Drammensveien 915 
forlenges ut 2023 

3 459 

1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 7 824 
Sum 4-Samfunnstjenester 20 084 
  
5-Samfunnsutvikling  
1. tertialrapport 2023 - Opprettelse næringsutviklingsfond K-sak 36/23 3 500 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 159 
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Sum 5-Samfunnsutvikling 3 659 
  
6-Medborgerskap  
1. tertialrapport 2023 - Underskuddsgaranti Vardåsen skisenter 250 
1. tertialrapport 2023 - Strømstøtte til kirken 2 072 
1. tertialrapport 2023 - Finansiering av kirkevakta - reduserer investering tilsvarende 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 874 
Sum 6-Medborgerskap 4 196 
  
9-Tjenesteovergripende  
1. tertialrapport 2023 - Økning av lønnsreserven 35 000 
1. tertialrapport 2023 - Økning arbeidsgiveravgift 5 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt skatteanslag -40 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt rammetilskudd -39 063 
1. tertialrapport 2023 - Økt integreringstilskudd -10 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 289 
1. tertialrapport 2023 - Bruk av disposisjonsfond -22 454 
Sum 9-Tjenesteovergripende -71 228 
  
Sum Budsjettendring 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 

Budsjettendring Budsjettkostnad Budsjettinntekt 

Hurtigbåtkai Slemmestad F-sak 245/22 4 000 
 

Bråset bo- og omsorgsenter - varmeanlegg 3 200 
 

Langenga velodrom -5 400 
 

Kirke - kirkelige investeringer -1 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-640 

Økt bruk av disposisjonsfond 
 

-4 000 

Redusert bruk av lån 
 

3 840 

Sum 800 -800    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -67 000 
 

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

Barnehage - utvidelse Føyka -47 000 
 

Idrett - ny idrettshall Røyken videregående skole -37 000 
 

VAR - omlastestasjon Yggeset gjenvinningsstasjon -30 000 
 

Psykisk helse og rus - omsorgsboliger Klokkarstua -16 000 
 

Idrett - ny idrettshall Nesbru videregående skole -15 000 
 

Skole - utvidelse Mellom-Nes -14 500 
 

Spikkestad kirke og kultursenter Teglen - lekkasje -10 000 
 

Idrett - mellomromprosjekt Risenga -8 400 
 

Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi inkl FutureBike/bygg -7 500 
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Finansiering 
  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

44 480 

Redusert bruk av lån 
 

257 920 

Sum -302 400 302 400    
Forskuttering av midler fra 2024 til 2023 i 1000 kr 

  

Skole - utvidelse Hvalstad 50 000 
 

Skole - ny skole Sætre 15 000 
 

Barnehage - erstatte Søndre Borgen barnehage 15 000 
 

Samferdsel - Terrasseveien trafikksikringstiltak 5 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-17 000 

Økt bruk av lån 
 

-68 000 

Sum budsjettjustering  85 000 -85 000 

   

2. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering.  

 

 

Behandling 

Presentasjon av Kristin Thoresen og direktør Ragnar Sand Fuglum som besvarte 
spørsmål. 

Leder foreslo å ta saken til orientering. 

Leders forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Saken ble tatt til orientering. 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

• Presentasjon Erfaringer fra vintervedlikehold av kommunale veier 22/23 ved 
Martin Martinsen 

• Presentasjon Helhetlig handlingsplan for Oslofjorden ved Carla De Jung 
• Presentasjon HP 2023-2027 Strategiske mål og rammer ved Kristin Thoresen 
• Presentasjon av Temaplan samferdsel – høringsutgave ved direktør Ragnar 

Sand Fuglum 
• Omlastestasjon Yggeset – inngåelse av kontrakt ved direktør Ragnar Sand 

Fuglum 
• Spørsmål fra Inger Johanne Aaby (SP): 

den siste tiden har det kommet flere oppslag ang forbud mot camping på 
offentlige friområder: 

o på hvilke av kommunes friområder har man hatt store utfordringer med 
camping?  

o kunne det være hensiktsmessig å informere bredere ut til kommunens 
innbyggere om retter/plikter i forhold til opphold på friområder og i 
utmark?  

o Hvem skal håndheve loven og evt. bøtelegge innbyggere som bryter 
forbudet? Er dette en oppgave som politiet ønsker/ kan prioritere?  

 Besvart av Erling Guderud. 

• gjennom prosjekteringsperioden og byggeperioden av Varner arena oppfattet 
jeg at flere av kioskene skulle kunne brukes av bredde. Jeg har nå forstått det 
slik at breddeidretten ikke har fått lov til å bruke kioskene, noe som har 
medført at foreldre som stiller opp på frivillig basis, må lage kaffe og evt. 
andre varer for salg i den gamle ishallen, for å så bære det over i Varner 
arena. Medfører dette riktighet, og er dette evt. ønsket praksis?  

Besvart av direktør Ragnar Sand Fuglum 

• Befaring/avslutningsmiddag 15. juni kl. 16-20.00 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/09004-1 Ellen Gangnæs 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
 

Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester 
27.04.2023 godkjennes slik den foreligger 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester 27.04.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

Elisabeth Holter-Schøyen 

Leder i Utvalg samfunnstjenester 

 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09004 Ellen Gangnæs 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 24/23 
  

Godkjennelse av protokoll i Utvalg samfunnstjenester 
27.04.2023 godkjennes slik den foreligger 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 24/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Protokollen fra møte i Utvalg samfunnstjenester 27.04.2023 godkjennes slik den 
foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/04741-1 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 30.05.2023 
Utvalg for velferd 30.05.2023 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 
Formannskapet 06.06.2023 
Kommunestyret 13.06.2023 
 

Årsrapport 2022 for Asker kommune 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Årsrapport 2022 tas til orientering  

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Årsrapport 2022 beskriver hvordan året var på de mange tjenesteområdene 
kommunen ivaretar og viser tall fra regnskap og budsjett. Rapporten gir et innblikk i 
viktige hendelser og hvordan utviklingen har vært på de ulike områdene. 

2022 har på mange måter vært et krevende år for Asker kommune, preget av 
ettervirkninger av koronapandemien, økt bosetting av flyktninger på grunn av krigen i 
Ukraina og økonomiske utfordringer som følge av usikkerhet i verdensøkonomien. 

Koronaberedskap 

Koronapandemien gikk i 2022 over i en ny fase. I midten av februar fjernet 
regjeringen alle de forskriftsfestede smitteverntiltakene, og samfunnet åpnet helt opp 
igjen. Asker kommune videreførte nødvendig kapasitet og beredskap knyttet til TISK-
arbeid og vaksinasjon, i tråd med føringer fra nasjonale myndigheter. I tillegg ble det 
lagt planer for raskt å kunne oppskalere kapasiteten hvis smittesituasjonen skulle tilsi 
det. 
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Bosetting av flyktninger 

Kort tid etter gjenåpningen av samfunnet, ble vi truffet av en ny krise. Krigen i 
Ukraina har skapt den største humanitære katastrofen i Europa siden andre 
verdenskrig, og millioner av ukrainere har flyktet fra landet. 

Asker kommune ble av nasjonale myndigheter anmodet om å bosette 305 flyktninger 
i 2022, inkludert 20 enslige mindreårige. Ved utgangen av året hadde kommunen 
bosatt totalt 340 personer, inkludert familiegjenforeninger, hvorav 249 personer var 
fra Ukraina. 

Innbyggermedvirkning og nærdemokrati 

Asker har som mål å være en medborgerskapskommune. For å løse 
samfunnsutfordringene og nå målene i kommuneplanen, trenger vi sterke samarbeid 
og partnerskap. Kommunen skal gjennom medborgerskap og samskaping legge til 
rette for at innbyggerne kan leve gode liv med høy livskvalitet, der de deltar i og tar 
medansvar for lokalsamfunnet og fellesskapet. 

Utvikling av gode nærdemokratiske ordninger er et satsingsområde i Asker 
kommune. Som en forsøksordning ble det i 2020 etablert lokalsamfunnsutvalg i 
Tofte, Slemmestad og Heggedal. Lokalsamfunnsutvalgene skal legge til rette for at 
lag, foreninger og de som bor i lokalsamfunnene kan påvirke forhold i nærmiljøet sitt. 
Videre har kommunen i 2022 testet ut oppgaveutvalg som modell. 

Klima og miljø 

Asker har høye ambisjoner når det gjelder klima og miljø. Temaplan for handling mot 
klimaendringene ble vedtatt i 2021, og har som mål å redusere klimagassutslippene i 
Asker med 67 prosent fra 2009 til 2030. Klimabudsjettet er et viktig verktøy i dette 
arbeidet, og inneholder tiltak for å redusere direkte og indirekte utslipp fra både 
innbyggerne, næringslivet og kommunens egen drift. 

Klimaregnskapet for 2022 viser at de direkte klimagassutslippene i Asker gikk ned 
med 1,6 prosent fra 2020 til 2021. Sammenlignet med 2009 er utslippene redusert 
med 44 prosent. 

Bærekraftig samfunns- og tjenesteutvikling 

Kommuneplanens samfunnsdel ble vedtatt i 2020, mens arealdelen forventes vedtatt 
i løpet av 2023. Kommuneplanen skal legge til rette for en bærekraftig samfunns- og 
tjenesteutvikling i tråd med FNs bærekraftsmål. 

Temaplanene bygger på målene i kommuneplanen, og ved utgangen av 2022 er ti 
temaplaner vedtatt av kommunestyret. Temaplanene definerer politiske 
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innsatsområder og strategier for samfunns- og tjenesteutviklingen innenfor ulike 
områder. Mange av temaplanene er tverrsektorielle. Det betyr at det kreves 
langsiktig innsats på tvers av sektorer for å følge opp arbeidet og nå målene. 

Omstilling og effektivisering 

Asker kommune har et godt økonomisk utgangspunkt. 2022 har likevel vært et 
krevende økonomisk år preget av ettervirkninger av koronapandemien og krigen i 
Ukraina. Omstilling og effektivisering er nødvendig for at Asker kommune skal kunne 
møte utfordringene og ha økonomisk bærekraft i årene fremover. 

Regnskapet for 2022 ga et negativt netto driftsresultat på 66 mill. kroner. Dette utgjør 
0,7 prosent av de totale driftsinntektene. Årsakene til dette er høy prisvekst, økte 
energikostnader, høy lånegjeld og høyere renteutgifter, lavere avkastning på 
energifondet og manglende statlig kompensasjon for koronautgifter. 

Totalt har Asker kommune brukt 232 mill. kroner til å håndtere koronapandemien. 
Dette er 37 mill. kroner mer enn det vi mottok i statlig kompensasjon. Kommunens 
gjeldsgrad var i 2022 på 97,4 prosent, noe som er vesentlig høyere enn måltallet. 
Den negative avkastningen på Asker kommunes energifond ble i 2022 på 206 mill. 
kroner.    

Noen resultater og innsatser i 2022 

Årsrapporten beskriver resultater og innsatser i tjenesteområdene i 2022 og de 
viktigste områdene kommunen vil jobbe videre med i årene fremover. I tillegg gis det 
en overordnet vurdering og analyse av måloppnåelsen. 

For en mer utfyllende beskrivelse av aktiviteter, resultater og veien videre vises det til 
Årsrapport 2022 for Asker kommune. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Årsrapport 2022 for Asker kommune 
Likestillings- og diskrimineringsrapport 2022 
Årsrapport fra Personvernombudet 2022 
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Likestillings- og diskrimineringsrapport 2022 
Årsrapport fra Personvernombudet 2022 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04741 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 21/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 18/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 25/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 34/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 103/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023  
  

Årsrapport 2022 for Asker kommune 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 30.05.2023 sak 21/23 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet følgende oversendelsesforslag: 

Utvalget ber om at for framtida så blir også timelønnede ekstravakter og 
oppdragstakere med i Likestillings- og diskrimineringsrapportene. 

Oversendelsesforslaget fra Dahl (R) ble besluttet oversendt uten realitetsbehandling. 

Innstilling punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsrapport 2022 tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04741 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 21/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 18/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 25/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 34/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 103/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 33/23 
  

Årsrapport 2022 for Asker kommune 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 30.05.2023 sak 18/23 

Behandling 

Leder Cecilie Lindgren, H innledet til saken. Direktør Aud Hansen besvarte 
spørsmål. Rådgivere Dag Erik Johnsen, Kristin Opsahl besvarte spørsmål fra Solav 
Abbas, A 

Innstillingens punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsrapport 2022 tas til orientering  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04741 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 21/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 18/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 25/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 34/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 103/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 33/23 
  

Årsrapport 2022 for Asker kommune 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 34/23 

Behandling 

Direktør Best Gulbransen innledet kort til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Årsrapport 2022 tas til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04741 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 21/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 18/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 25/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 34/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 103/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 33/23 
  

Årsrapport 2022 for Asker kommune 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 25/23 

Behandling 

Innstillingen i 1 punkt ble enstemmig vedtatt 

Vedtak  

1. Årsrapport 2022 tas til orientering  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/04741 Sidsel Gjerstad Teien 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 21/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 18/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 25/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 34/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 103/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 33/23 
  

Årsrapport 2022 for Asker kommune 

Formannskapet har behandlet saken i møte 06.06.2023 sak 103/23 

Behandling 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) påpekte at kommunens visjon ikke er riktig gjengitt i 
årsrapportene. Riktig ordlyd skal være: 

"Asker skal sammen skape et nærere, mer aktivt og bærekraftig samfunn med 
respekt, raushet og nysgjerrighet". 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Årsrapport 2022 tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/01211-6 Merete Wiken Dees 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 25.05.2023 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
Formannskapet 06.06.2023 
Kommunestyret 20.06.2023 
 

Temaplan naturmangfold 2023-2035 - 2. gangs behandling 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Temaplan naturmangfold 2023-2035, med følgende innsatsområder og 
tilhørende strategier, vedtas: 
 
1. Sårbare arter og naturtyper 
2. Natur i arealplanlegging 
3. Skog og kulturlandskap 
4. Livet i vann 
5. Natur og klima 
6. Forankring, kompetanseheving og samarbeid 

2. Implementering av planen skjer gjennom:  

• Arealplanleggingen 
• Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens  
• Ordinær virksomhetsplanlegging 
• Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter  

 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport 
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1. Sammendrag og konklusjon 
Temaplan for naturmangfold er en strategisk og sektorovergripende plan, og 
beskriver hvordan kommunen kan nå målet i kommuneplanens samfunnsdel om å 
verne om og sikre naturmangfoldet i Asker. Det er definert seks innsatsområder som 
beskriver hva kommunen særlig må prioritere for å møte utfordringene: sårbare arter 
og naturtyper; natur i arealplanlegging; skog og kulturlandskap; livet i vann; natur og 
klima; og forankring, kompetanseheving og samarbeid. 

Temaplan for naturmangfold har vært på høring i perioden 20.02.2023 til 05.04.2023. 
Totalt kom det 15 høringsinnspill til planen. Av disse kom 2 fra kommunale råd og 
utvalg, 2 fra overordnede myndigheter, 10 fra organisasjoner, lag og foreninger og 1 
fra en privatperson. 

Det kom mange gode innspill til planen. Flere av innspillene har ført til justeringer og 
styrket planen. Innspillene var gjennomgående positive til planen. Tilbakemeldingene 
på temaplanens innhold, struktur og lesbarhet var gode. Et ønske om en 
handlingsplan eller tiltaksplan var gjennomgående.  

Alle høringsinnspillene er svart ut med kommunedirektørens vurdering i eget 
dokument som er lagt ved saken. 
 
 
 
2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Temaplan for naturmangfold er en strategisk og sektorovergripende plan, og skal 
beskrive hvordan kommunen kan nå målet fra kommuneplanens samfunnsdel om å 
verne om og sikre naturmangfoldet i Asker. Temaplanen skal ha en planperiode på 
12-år og det legges opp til en rullering hvert 4. år. 

Utfordringsbilde 

Naturen er grunnlaget for vår eksistens og alt liv på jorda. Den gir oss mat, 
materialer, medisiner, rent vann demper flom og binder klimagasser: Intakt natur er 
vårt viktigste verktøy for å lagre karbon og for tilpasning til konsekvensene av 
pågående klimaendringer. Naturen har en egenverdi, og er viktig for opplevelser, 
rekreasjon og folkehelse. 

Eskalerende oppvarming og tap av natur er de største utfordringene samfunnet står 
overfor. Ifølge FNs naturpanel har naturmangfoldet aldri vært så truet som det er i 
dag. I 2022 ble en global naturavtale vedtatt med mål om at minst 30 % av land- og 
havområder skal vernes innen 2030. 

Arealbruksendringer og bit-for-bit-nedbygging er hovedårsaken til tapet av natur. 
Hele 9 av 10 av artene på Norsk Rødliste for arter 2021 er truet på grunn av måten vi 
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bruker arealene på. Tap av natur på grunn av menneskelig aktivitet truer ikke bare 
artsmangfoldet, men rammer også samfunn og økonomi ved at naturgoder vi er 
avhengig av undermineres eller opphører. Tilstrekkelig beskyttelse og restaurering 
av naturen krever en gjennomgripende samfunnsendring. En omstilling vil koste, 
men det vil koste mer å la være.  

Asker er en kommune med et unikt biologisk mangfold og varierte natur- og 
landskapstyper. Dette skyldes et gunstig klima og variert geologi med kalkrike 
bergarter. Om lag 80 % av Norges landlevende arter er representert i 
Oslofjordområdet. I tillegg er det også her vi finner det høyeste antallet truede og 
sjeldne arter i landet. Asker kommune har et nasjonalt ansvar både for å ta vare på 
en rekke truede naturtyper og arter som har sin hovedforekomst i kommunen. 

Innsatsområder og strategier 

Innsatsområdene er definert med bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget (vedlagt), 
utfordringsbildet (kapittel 4 i temaplanen), samt mål og delmål fra kommuneplanens 
samfunnsdel. Innsatsområdene beskriver hva kommunen særlig må prioritere for å 
møte utfordringene og nå målene fra kommuneplanen. 

Følgende seks innsatsområder er valgt ut for temaplan naturmangfold:  
 
• Sårbare arter og naturtyper 
• Natur i arealplanlegging 
• Skog og kulturlandskap 
• Livet i vann  
• Natur og klima 
• Forankring, kompetanseheving og samarbeid 
 
For hvert innsatsområde er det gitt en kort beskrivelse av status og utfordringer, 
samt hvilke strategier (endringer) som må gjennomføres for å sikre måloppnåelse og 
utvikling i ønsket retning. 
 
Medvirkning 

For å sikre involvering innad i organisasjonen og hos andre relevante aktører, har lag 
og foreninger, innbyggere, politiske utvalg og kommunens administrasjon medvirket i 
arbeidet med kunnskapsgrunnlaget, innsatsområder og strategier. 
 
Oversikt over medvirkningsprosesser: 
 

- Skriftlige innspill til kunnskapsgrunnlaget om lokalt viktig naturmangfold fra 
natur- og friluftslivsorganisasjoner (April-mai 2021) 
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- Presentasjon av kunnskapsgrunnlaget for politiske organer (september-
november 2022) 

- Innbyggerundersøkelse (oktober 2022) 
- Workshop med utvalg for samfunnstjenester (03.11.22) 
- Workshop med lokale natur- og friluftslivsorganisasjoner (11.01.23) 
- Workshop med bondelag, skogeierlag, velforbundet og lokale velforeninger 

(11.01.23) 
- Administrative innspillsmøter/presentasjoner (2021-2023) 
- Offentlig høring: 20. februar 2023 – 05. april 2023 

 
Oppsummering av høringsinnspill 

Temaplan for naturmangfold har vært på høring i perioden 20.02.2023 til 05.04.2023. 
Høringsperioden ble gjort kjent gjennom kommunens nettsider og e-post. 
Høringsinnspillene ble levert elektronisk. 

Totalt kom det 15 høringsinnspill til planen. Av disse kom 2 fra kommunale råd og 
utvalg, 2 fra andre offentlige virksomheter, 10 fra organisasjoner, lag og foreninger 
og 1 fra en privatperson. 

Det kom mange gode innspill til planen. Flere av disse anses som ivaretatt i planen, 
men høringsinstansene fremhever enkelte tema og utdyper eller nyanserer med 
kunnskap fra sitt felt. Flere av innspillene har derfor ført til justeringer og styrket 
planen. Tilbakemeldingene på temaplanens innhold, struktur og lesbarhet var gode. 
Ingen av innspillene foreslo endringer i innsatsområder og bare et fåtall av 
innspillene foreslo endringer i strategiene. Flere av innspillene faller inn under 
kommuneplanens arealdel. 
 
Et ønske om en handlingsplan eller tiltaksplan var gjennomgående. Foreslåtte tiltak i 
høringen vil tas med inn i det videre arbeidet med implementering av planen. Tiltak 
skal innarbeides i kommunens virksomhetsplaner og vurderes i kommende 
handlingsprogram.  
 
Innspillene var gjennomgående positive til planen. Dette gjenspeiler også resultatene 
fra innbyggerundersøkelsen hvor 90 % av kommunens innbyggere er enig i at 
kommunen skal jobbe aktivt for å stanse tap av natur. 
 
Alle høringsinnspillene lagt ved i sin helhet. Oppsummering av høringsuttalelser med 
kommunedirektørens kommentarer er lagt ved saken. 
 
Følgende er lagt til i temaplanen på bakgrunn av høringsinnspillene: 

- Et avsnitt om «føre-var-prinsippet»  
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- Et avsnitt om motsetninger mellom klimatiltak og naturhensyn, samt en 
strategi om dette.  

- Et avsnitt om koblingen mellom naturmangfold og friluftsliv 
- Avsnittet om nullvisjon i innledningsteksten i kap. 6.3 er omformulert 
- Når vernet skog omtales, siktes det til skogreservater som er vernet 

etter naturmangfoldloven. Dette er tydeliggjort i planen. 
- Norsk PEFC skogstandard og Forskrift om produksjonstilskudd og 

avløsertilskudd i jordbruket er lagt til i avsnittet som omtaler lovverk 
som regulerer kantsoner langs vassdrag 

- Teksten om Naturens rolle i klimaregnskapet er utvidet noe 
- Et avsnitt om EUs taksonomi for bærekraftig økonomisk aktivitet er lagt 

til i kunnskapsgrunnlaget 
- Markaloven og markaforskriften er lagt til i definisjonslisten i kap. 9.3 
- Et kart over alle naturreservatene i kommunen, en tabell, samt et 

avsnitt fra kunnskapsgrunnlaget om naturvernområder i Asker.  
- Tre strategier er omformulert i henhold til merknadene 
- Henvisninger til Oppfølgingsplan for trua natur (Miljødirektoratet) og 

rapport om ansvarsnaturtyper  
- En setning om edelkreps  
- En tekst om tiltakshierarkiet 
- Prioritert art er lagt til i definisjonslisten i kap. 9.3 

 
I tillegg er det gjort noen mindre endringer/presiseringer i teksten. 
 
Implementering av temaplanen: 
Temaplan naturmangfold inngår i Asker kommunes plansystem. Etter at temaplanen 
er politisk vedtatt, utarbeider kommunedirektøren administrative oppdrag til 
virksomhetene basert på innsatsområdene og strategiene i planen. Med bakgrunn i 
disse oppdragene, utarbeider virksomhetene tiltak i sine virksomhetsplaner for 
gjennomføring og oppfølging lokalt i den enkelte virksomhet. Som en del av den 
administrative styringsdialogen mellom virksomhetsleder og direktør evalueres og 
rapporteres det jevnlig på status for oppfølging av tiltakene.  
 

 
3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Satsingsområdet Bærekraftige byer og samfunn, samt bærekraftsmålene Liv under 
vann (14), Liv på land (15) og Stoppe klimaendringene (13) er spesielt relevante for 
temaplan for naturmangfold. Beskyttelse av livsgrunnlaget vårt, biosfæren, er en 
grunnleggende forutsetning for å nå både de sosiale og økonomiske 
bærekraftsmålene. 
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Økonomiske og organisatoriske forhold 
Tap av naturmangfold på grunn av menneskelig aktivitet truer ikke bare 
artsmangfoldet, men rammer også samfunn og økonomi direkte ved at naturgoder 
som vi er helt avhengige av undermineres eller opphører. 

I dag sees natur på som ledig areal som det er tilnærmet kostnadsfritt å bygge ned. 
Gjennom en arealforvaltning hvor bevaring av natur legges som et premiss, vil vi 
kunne styre fremtidig arealbruk vekk fra viktig natur, og fortsatt utvikle egnede 
områder.  

Karbonlagring i naturen er et av de mest kostnadseffektive tiltakene for reduksjon av 
CO2 i atmosfæren. I tillegg kan naturbaserte løsninger for å møte klimautfordringer 
som bl.a. flom, overvann og skred spare samfunnet for store summer1.  

Det er vanskelig å gi et eksakt tall for kostnader knyttet til oppfølging av denne 
temaplanen før det er definert hvilke tiltak som skal gjennomføres for å konkretisere 
strategiene. Flere av tiltakene vil kunne kreve økte driftskostnader, flere 
personalressurser, kjøp av faglig rådgiving, kompetanseheving, informasjonstiltak og 
inntektsbortfall ved å avstå fra å utvikle arealer med naturverdier. 

Tilstrekkelig beskyttelse og restaurering av natur krever en gjennomgripende 
samfunnsendring. En omstilling vil koste, men det vil koste mer å la være.  

Sosiale forhold 
Et samfunn med forringet natur er et fattigere samfunn. Naturen har stor betydning 
for fysisk helse, livskvalitet og trivsel. Ren luft, rent drikkevann, næringsrik mat, og et 
trygt sted å bo er grunnleggende faktorer for å kunne leve et godt og anstendig liv. 
En befolkning med god helse gir utslag i flere friske leveår uten økning i helse- og 
omsorgsutgiftene og med mulighet for flere år i produktivt arbeid2.  
 
Skolen og barnehagen er viktige arenaer for å fremme forståelsen for å verne om 
livet på jorda og å ta vare på behovene til mennesker som lever i dag, uten å 
ødelegge framtidige generasjoners muligheter til å dekke sine behov. Naturmangfold 
skal være en sentral del av arbeidet med bærekraftig utvikling i Askers skoler og 
barnehager.  

 
1 IISD (2021) How Can Investment in Nature Close the Infrastructure Gap? 
2 Helsedirektoratet (2014) Kunnskapsgrunnlag for fysisk aktivitet. Innspill til departementets videre arbeid for økt 
fysisk aktivitet og redusert inaktivitet i befolkningen:  
https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/kunnskapsgrunnlag-for-fysisk-aktivitet-innspill-til-
departementet/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf/_/attac
hment/inline/d7fb591e-ded4-4da9-b1c4-
6dcbe82d8442:75b205e5b7403320a38acbb145b7af32ac726393/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivit
et%20innspill%20til%20departementet.pdf  

https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/kunnskapsgrunnlag-for-fysisk-aktivitet-innspill-til-departementet/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf/_/attachment/inline/d7fb591e-ded4-4da9-b1c4-6dcbe82d8442:75b205e5b7403320a38acbb145b7af32ac726393/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf
https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/kunnskapsgrunnlag-for-fysisk-aktivitet-innspill-til-departementet/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf/_/attachment/inline/d7fb591e-ded4-4da9-b1c4-6dcbe82d8442:75b205e5b7403320a38acbb145b7af32ac726393/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf
https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/kunnskapsgrunnlag-for-fysisk-aktivitet-innspill-til-departementet/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf/_/attachment/inline/d7fb591e-ded4-4da9-b1c4-6dcbe82d8442:75b205e5b7403320a38acbb145b7af32ac726393/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf
https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/kunnskapsgrunnlag-for-fysisk-aktivitet-innspill-til-departementet/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf/_/attachment/inline/d7fb591e-ded4-4da9-b1c4-6dcbe82d8442:75b205e5b7403320a38acbb145b7af32ac726393/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf
https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/kunnskapsgrunnlag-for-fysisk-aktivitet-innspill-til-departementet/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf/_/attachment/inline/d7fb591e-ded4-4da9-b1c4-6dcbe82d8442:75b205e5b7403320a38acbb145b7af32ac726393/Kunnskapsgrunnlag%20for%20fysisk%20aktivitet%20innspill%20til%20departementet.pdf
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For å lykkes med å nå målene er det viktig med økt samarbeid med blant annet 
frivilligheten. Flere aktive innbyggere som engasjerer seg kan spille en viktig rolle. 
 
Miljømessige forhold 
Det er en kjensgjerning at oppnåelse av sosial og økonomisk bærekraft er helt 
avhengig av at vi sikrer forutsetningene for stabile livsforhold for mennesker på 
planeten. Temaplan for naturmangfold er derfor en av de viktigste temaplanene for 
bærekraftsarbeidet i Asker kommune.  

Selv om naturen i Asker er avhengig av utvikling i nabokommuner, resten av landet 
og verden for øvrig, er det svært viktig at Asker gjør sitt: Det er Asker som 
bestemmer utviklingen i kommunen framover, hvor det skal bygges ut, hvilke 
naturområder som skal bevares, hvordan vi skjøtter naturen vår, hvilke krav vi skal 
sette til næringslivet og hvordan vi kommuniserer om natur til våre innbyggere.  
Arbeidet med å stanse tapet av natur begynner hjemme: handling kreves i nasjonalt, 
i landets kommuner, så vel som i resten av verden. Slagordet fra Agenda 21 er mer 
relevant enn noen gang: Tenke globalt, handle lokalt.  

 

4. Tidligere behandling 
Mandat og rammer  
Mandat og rammer for temaplan naturmangfold ble vedtatt av utvalg for 
samfunnstjenester 05.11.2020 i sak 52/20. 

Vedtak: 

1. Asker kommune vedtar at arbeid med temaplan for naturmangfold 
gjennomføres i tråd med de rammer og føringer som fremgår av mandatet 
i dette saksframlegget. 

2. Temaplanen legges frem for kommunestyret for endelig behandling 1. 
kvartal 2022. 

Kunnskapsgrunnlag  
Det ble orientert om kunnskapsgrunnlaget i Utvalg for samfunnstjenester 29.09.2022, 
Utvalg for plan og byggesak 02.11.2022 og Formannskapet 22.11.2022. 
 
Førstegangsbehandling av temaplan naturmangfold 

• Utvalg for samfunnstjenester behandlet saken i møte 16.02.2023 sak 
0010/23. Innstillingen ble enstemmig vedtatt og saken ble sendt på høring.  

• Ungdomsrådet behandlet saken i møte 16.03.2023 sak 0009/23. 
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• Utvalg for plan og byggesaker behandlet saken i møte 22.03.2023 sak 
0034/23 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Temaplan for naturmangfold beskriver hvordan kommunen kan nå målet fra 
kommuneplanens samfunnsdel om å verne om og sikre naturmangfoldet i Asker.  

Kommunedirektøren takker alle som har gitt innspill til temaplan naturmangfold. Det 
kom mange gode innspill som har styrket planen. Innspillene var gjennomgående 
positive til planen. Dette gjenspeiler også resultatene fra innbyggerundersøkelsen 
hvor 90 % av kommunens innbyggere er enig i at kommunen skal jobbe aktivt for å 
stanse tap av natur. 
 
Innspillene har også gitt oss verdifulle forslag til konkrete tiltak som kommunen kan 
jobbe videre med. Flere av innspillene etterlyste handlingsplaner eller en tiltaksliste. 
Dette viser at det er et stort ønske om konkret handling for å ivareta naturmangfoldet 
i kommunen. 
 
Dersom vi klarer å følge opp strategiene fra denne temaplanen i alle 
reguleringsplaner, byggesaker, virksomhetsplaner, drift og forvaltning i kommunen vil 
naturmiljøet i Asker komme styrket ut. Asker kommune vil fremstå som en 
foregangskommune gjennom utvikling og gjennomføring av en naturvennlig, 
ambisiøs og fremtidsrettet politikk. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Høringsinnspill samlet 
Kunnskapsgrunnlag 
Temaplan naturmangfold 
Høringsinnspill med kommunedirektørens kommentar 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/01211 Merete Wiken Dees 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.05.2023 17/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 26/23 
3 Formannskapet 06.06.2023 111/23 
4 Kommunestyret 13.06.2023  
  

Temaplan naturmangfold 2023-2035 - 2. gangs behandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 25.05.2023 sak 17/23 

Behandling 

Innstilling enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Temaplan naturmangfold 2023-2035, med følgende innsatsområder og 
tilhørende strategier, vedtas: 
 
1. Sårbare arter og naturtyper 
2. Natur i arealplanlegging 
3. Skog og kulturlandskap 
4. Livet i vann 
5. Natur og klima 
6. Forankring, kompetanseheving og samarbeid 

 

2. Implementering av planen skjer gjennom:  

• Arealplanleggingen 
• Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens  
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• Ordinær virksomhetsplanlegging 
• Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter  

 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/01211 Merete Wiken Dees 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.05.2023 17/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 26/23 
3 Formannskapet 06.06.2023 111/23 
4 Kommunestyret 20.06.2023  
  

Temaplan naturmangfold 2023-2035 - 2. gangs behandling 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 26/23 

Behandling 

Rådgiver Merete Dees besvarte spørsmål 

Oversendelsesforslaget redaksjonelt fremmet av Trude Nygård Evensen, A: 

Med følgende omformulering på side 2 
Dersom vi klarer Ved å følge opp strategiene i denne temaplanen i alle 
virksomhetsplaner, reguleringsplaner, byggesaker, og gjennom drift og forvaltning i 
kommunen vil naturmiljøet og Asker samfunnet komme styrket ut. 
 

Oversendelsesforslaget fremmet av Trude Nygård Evensen, A ble besluttet 
oversendt uten realitetsbehandling. 

Innstillingen i 3 punkter ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. Temaplan naturmangfold 2023-2035, med følgende innsatsområder og 
tilhørende strategier, vedtas: 
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1. Sårbare arter og naturtyper 
2. Natur i arealplanlegging 
3. Skog og kulturlandskap 
4. Livet i vann 
5. Natur og klima 
6. Forankring, kompetanseheving og samarbeid 

2. Implementering av planen skjer gjennom:  

• Arealplanleggingen 
• Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens  
• Ordinær virksomhetsplanlegging 
• Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter  

 

3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/01211 Merete Wiken Dees 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 25.05.2023 17/23 
2 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 26/23 
3 Formannskapet 06.06.2023 111/23 
4 Kommunestyret 20.06.2023  
  

Temaplan naturmangfold 2023-2035 - 2. gangs behandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 06.06.2023 sak 111/23 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Temaplan naturmangfold 2023-2035, med følgende innsatsområder og 
tilhørende strategier, vedtas: 
 
1. Sårbare arter og naturtyper 
2. Natur i arealplanlegging 
3. Skog og kulturlandskap 
4. Livet i vann 
5. Natur og klima 
6. Forankring, kompetanseheving og samarbeid 

2. Implementering av planen skjer gjennom:  

• Arealplanleggingen 
• Årlig rullering av handlingsprogrammet – ved tiltak med økonomisk 

konsekvens  
• Ordinær virksomhetsplanlegging 
• Egne saker – ved tiltak av prinsipiell karakter  
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3. Rapportering på arbeidet skjer gjennom kommunens årsrapport. 

 

 

 



  

  1/8 
 

  

Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
20/30386-18 Mari Napstad Gabrielsen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
 

Mikromobilitet - alternative løsninger 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Samarbeidet med Ruter om sykler i Asker kan forlenges uten ekstra subsidier 
fra 1. juli og ut sesongen 2023. 

2. Basert på videre erfaringer vurderes behovet for å fremme sak om lokal forskrift 
vinteren 2023/24. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Ruter AS og Asker kommune samarbeider om å teste et mikromobilitetstilbud i 
Asker, i første omgang i to år. Ruter er fylkeskommunens kompetanseorgan på 
mobilitet og tilrettelegger for sømløse reiser på tvers av kommunegrensene. 
Gjennom Ruters rammeavtale med TIER, og med en gitt årlig støtte fra Asker 
kommune, er delesykler plassert ut i Asker kommune. Brukerundersøkelser viser at 
tilbudet gir økt mobilitet, brukes i sammenheng med kollektivtransport og reduserer 
bilbruk.  

Gjeldende avtale går ut 1.juli 2023. Alternative løsninger for kommunens videre 
tilnærming til feltet må legges frem og vedtas innen den tid.  

Kommunedirektøren anbefaler å forlenge samarbeidet ut sesongen – men uten noen 
form for subsidier fra Asker kommune. Forlengelsen begrunnes i hensynet til 
brukerne og forutsigbarhet gjennom brukssesongen. I tillegg gir det Asker kommune 
mulighet til ytterligere erfaringsinnhenting i en forutsigbar ramme, for å se om forskrift 
eller avtaler vil være nødvendig eller ønskelig neste sesong. Ruter vil kunne 
videreutvikle tilpassede løsninger også i Asker. 
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2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Gjennom en politisk vedtatt samarbeidsavtale på to år, har Ruter AS og Asker 
kommune samarbeidet om en bysykkelordning i Asker. Formålet er å tilrettelegge for 
et bredere mobilitetstilbud for befolkningen, styrke kollektivtransporten ved å 
tilrettelegge for mellomtransport og å redusere behovet for bilbruk. Det nærmer seg 
utløp av opprinnelig avtaletid, 1.juli 2023. Innen den tid, må Asker kommune vurdere 
sin videre tilnærming til feltet mikromobilitet som en del av et helhetlig 
transportsystem. Formannskapet har vedtatt at videre subsidier til utleieaktør ikke er 
aktuelt. 

Erfaringer så langt 

En evaluering etter 80 % av avtaleperioden, ble presentert i møte 27.04.23 i utvalg 
for samfunnstjenester og 02.05.23 i formannskapet. 

En brukerundersøkelse i Asker viser at elsparkesyklene er tatt vel imot av mange og 
favner flere aldersgrupper og typer reiser. Turene med elsparkesykkel erstatter trolig 
en del bilturer og er ofte knyttet til kollektivtilbudet. Tilgjengeligheten av 
elsparkesykler gir økt frihet og mobilitet, oppgir brukerne i undersøkelsen.  

Gjennom samarbeidet har det vært satt ut sykler i Asker sentrum og omegn, 
Spikkestad, Røyken, Vollen, Slemmestad, Nesøya og Billingstad/Slependen-
området. Syklene er klart mest brukt i Asker sentrum og tilliggende områder.  

Det er testet både elsykler og elsparkesykler. Bruken per kjøretøy er mer enn 
dobbelt så høy for elsparkesyklene. I Asker har tilbudet i hovedsak vært stengt 
vinterstid. Erfaringer fra Bærum kommune den siste vintersesongen, er en 
forholdsvis lav bruk av delesykler med piggdekk.  

I Asker kommune er det satset på en modell med parkeringssoner, hvor brukerne må 
starte og avslutte innenfor angitte areal. Erfaringen er at denne parkeringsmodellen 
sannsynligvis bidrar til ryddigere byrom. Unntak kan være opphopning av kjøretøy i 
enkelte parkeringssoner. For kommunen og Ruter innebærer løsningen en del 
tilrettelegging og justering av parkeringssoner. Viken fylkeskommune ønsker ikke 
videreføring av dagens oppmerking på deres veier. Noen ny standard for 
parkeringssone på fylkesvei er ennå ikke avklart og inntil videre ønskes fri parkering 
der. 

Ruters rolle i mikromobilitet 

Ruters utvikling av kollektivtilbudet rettledes av visjonen om bærekraftig 
bevegelsesfrihet: innbyggerne ønsker en fremtid der de har bevegelsesfrihet til å 
kunne leve sine liv, og at det tilbys attraktive transporttjenester med utgangspunkt i 
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innbyggernes behov. Samtidig må utviklingen skje på en bærekraftig måte som 
ivaretar ulike samfunnshensyn, med ryddige byrom og fremkommelighet for alle.   

Mens mikromobilitet ofte blir regulert som et bymøbel, erfarer Ruter at Asker 
kommune har vært fremoverlente ved å tilrettelegge for delt mikromobilitet som en 
del av det totale mobilitetstilbudet. Samarbeidet mellom Ruter og Asker kommune 
tilrettelegger for at ulike løsninger kan testes. Alle samarbeidspartnere kan innhente 
så mye læring som mulig for å forstå hva som fungerer og gir en god 
kundeopplevelse, og hva som ikke fungerer når utleie av mikromobilitet tilbys i Asker 
kommune. 

I 2019 utlyste Ruter et anbud om en rammeavtale hvor fire leverandører deltok, og 
TIER vant. Dette ligger til grunn for at Ruter kunne gjøre avtaler om leveranser av 
mikromobilitet i kommuner i Viken, med lokale tilpasninger etter kommunenes ønsker 
om tjenestemodell.  

I 2023 vil mikromobilitet knyttes enda tettere på kollektivtrafikken. I Asker kommune 
har ca. 250 pilotkunder hatt tilgang på å reise med mikromobilitet i Ruter-appen. 
Avtalene mellom Asker og Ruter, og Ruter og leverandør, muliggjør nå at Ruter kan 
lansere mikromobilitet i Ruter-appen til alle reisende i Asker kommune. Dette gjør det 
lettere for reisende å planlegge med delt mikromobilitet som første del av en 
kombinert reise med kollektivtrafikk. I tillegg tilrettelegger Ruter for overgang til 
mikromobilitet på siste del av reisen, ved å vise tilgjengelige elsparkesykler ved 
neste stopp på skjermer i busser. Denne løsningen ønsker Ruter å teste i Asker 
kommune i år. Ruter utforsker nå mulighetene for ulike typer kombinerte billetter av 
mikromobilitet og kollektivtransport.  

I løpet av samarbeidet med Asker kommune, har Ruter anskaffet et 
flåtestyringsverktøy og fremforhandlet at tilgang kan gis til kommuner Ruter har et 
samarbeid med. Verktøyet benyttes for å få innsikt i bruk og reisemønstre, og for å 
følge opp drift og kvalitet av tjenesten. Kommunen kan blant annet følge med på om 
det blir opphopninger av kjøretøy som krever opprydning.  

Utvikling og muligheter  

Utleieaktørene er annerledes stilt i dag enn for to år siden, grunnet 
markedsendringer og nytt regelverk. Med pressede marginer og ingen subsidier, vil 
det være usikkert hva som skjer videre i Asker – da det er mindre etterspørsel her 
enn i Oslo.  

I Asker er det ikke testet fri parkering. Det kan tenkes at bruken av tjenesten øker 
ved fri parkering og derfor er mer konkurransedyktig for en operatør som vurderer 
Asker kommune. Samtidig vil det være usikkerhet rundt hvordan dette utarter langs 
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veiene. Erfaringer fra Ski, som gikk fra tvungen til fri parkering, er at en del brukere 
fortsatte å benytte parkeringssoner som allerede var etablert.  

Erfaringsmessig kan en avtale med en aktør gi visse muligheter for regulering. Ruter 
tror at det er mulig å fremforhandle krav til kvalitet av tjenesten og unngå 
opphopninger i sentrale områder. 

I en lokal forskrift kan kommunen gi bestemmelser om parkering, 
hastighetsregulering, krav til teknologi og miljøstandarder med mer. Man kan også 
begrense antall aktører og sykler. Lillestrøm har laget egen forskrift, men oppgir at 
det balanserte fint også uten denne forskriften. I Oslo har forskrift hatt stor betydning 
for å begrense antall sykler og aktører. 

Alternativer  

Kommunedirektøren beskriver i denne saken to alternativer for videre tilnærming til 
mikromobilitet i Asker. Under forklares alternativene og mulige konsekvenser. Det er 
ikke mulig å forutse alle konsekvenser med sikkerhet.  

Grunnet fravær av subsidiering, vil mulighetene for å påvirke tilbudet være 
begrenset. Felles for alternativene er derfor løsninger som markedet sannsynligvis vil 
velge; parkeringsløsningen «fri parkering» og sykler kun i de kommersielt attraktive 
områdene.   

Alternativ 1 – avslutte samarbeidet med Ruter og TIER innen 1. juli. Overlate til 
markedet hva som skjer videre i Asker – og følge opp konsekvensene etter behov.   

Med dette alternativet  

• avsluttes pågående samarbeid med Ruter om mikromobilitet i Asker 
kommune 

• forlenges ikke avtale med TIER om sykler i Asker etter 1.juli 

Konsekvenser av dette er kan være 

• Usikkerhet om TIER blir værende, og om det etter 1.juli vil være null, en eller 
flere utleieaktører i Asker.  

• En mulighet for at brukerne av utleiesyklene må gå tilbake til tidligere 
reisevaner, inkludert flere bilturer. 

• Dersom en eller flere aktører utplasserer sykler i Asker, har man i 
utgangspunktet ingen avtaler eller direkte sanksjonsmuligheter, og kanskje 
ingen kontaktflater som forenkler samarbeid om gode løsninger.  

• Man kan få testet «fri parkering», men med en større usikkerhet i hva slags 
avtaler man kan få med aktører som vil etablere seg.   
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• Kommunen vil ikke i samme grad kunne støtte seg på fagkunnskapen i Ruter, 
som jobber med mikromobilitet som del av transporttjenestene. 

• Ruter kan i mindre grad bruke erfaringsinnhenting fra Asker, i en fase med 
utvikling av tilbudet. 

• Kundene kan miste muligheten til å reise med mikromobilitet i Ruter-appen i 
Asker.  

• Brukerne kan miste muligheten til å reise på tvers av Asker og Bærum. 

Avhengig av hva som skjer etter 1.juli, vil Asker kommunes muligheter videre være:  

• Følge opp det som eventuelt kommer og se om bøtelegging av feilparkerte 
sykler er gjennomførbart i praksis og vil hjelpe på ryddighet.  

• Utarbeide og inngå «frivillige avtaler» med eventuelt interesserte aktører. 
• Utarbeide og vedta en forskrift ved ytterligere behov for å regulere markedet i 

Asker. 

Alternativ 2. Fortsette samarbeidet med Ruter og TIER ut sesongen, men uten bruk 
av subsidier.    

Med dette alternativet  

• fortsetter erfaringsdeling mellom Ruter og Asker kommune ut sesongen i år. 
• Kan det inngås en avtale uten subsidier med TIER, dersom de på denne 

måten ønsker å forlenge tilstedeværelsen i Asker ut sesongen.   

Konsekvenser av dette kan være:  

• Stabilitet for brukere av tjenesten dersom TIER fortsetter ut sesongen. 
• Man kan få på plass en avtale med et visst servicenivå. Avtalen kan sies opp 

dersom vilkårene ikke oppleves tilfredsstilt.  
• Mulighet for å teste flere kombinerte prisprodukter med mikromobilitet og 

kollektivtransport, hvis det teknisk og kommersielt lar seg utvikle i løpet av 
sesongen.  

• Sesongen fullføres, og man kan sanke en kontrollert erfaring med «fri 
parkering».  

• Administrasjonen i Asker kommune har tilgang på flåtestyringsverktøy, og kan 
følge med på bruk, reisemønstre, parkering og annen drift.  

• Ruter stiller med ressurser til prosjektledelse, dybdekunnskap om bransjen og 
reisebehov i Asker, og opptrer i en koordinerende rolle overfor kommunene 
Ruter samarbeider med.  

• Ruter får tid til å teste ut mer av sin satsning på sømløse reiser, i et markedet 
fra Oslo-Bærum-Asker.  
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• Det utelukker ikke at andre aktører etablerer seg i Asker. Det kan likevel være 
mindre attraktivt for andre, når det allerede er en aktør med avtale. For 
veimyndighet og for brukere av tjenesten, kan det være en fordel med én stor 
aktør fremfor flere ulike leverandører. Unntak kan være dersom konkurranse 
fører til lavere priser.   

• Erfaringene som høstes ut sesongen kan være nyttige og tiden kan benyttes 
til en vurdering av om Asker og Bærum kan ha interesse i å utlyse 
tillatelsesordninger eller avtaler i felleskap med aktører innen mikromobilitet. 

Avhengig av hva som skjer etter 1.juli, og om man lander en forlengelse med TIER 
uten subsidier, vil Asker kommunes muligheter videre være:  

• Følge utviklingen ut sesongen i samråd med Ruter og eventuelt vurdere om 
bøtelegging av feilparkerte sykler er gjennomførbart i praksis og vil hjelpe på 
ryddighet.  

• Utarbeide og vedta en forskrift ved ytterligere behov for å regulere markedet i 
Asker. 

• Vurdere om det kan være hensiktsmessig å utlyse avtaler (uten subsidier) i 
samarbeid med Bærum kommune.  
 
 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Miljø: Et velfungerende tilbud av mikromobilitet kan bidra til at veksten i 
transportbehovet tas av andre former for transport enn personbil.  

Sosial bærekraft: Et utleietilbud av elsykler og elsparkesykler er tilgjengelig for alle 
og krever ikke at man eier egne kjøretøy. På sikt jobber bl.a. Ruter med integrasjon 
av månedskort og mikromobilitetsabonnement, som muligens kan bli en økonomisk 
gunstig løsning.  

Økonomi: Et velfungerende tilbud av mikromobilitet kan ses på som en forlengelse 
av kollektivtilbudet og dermed bidra til å mulig redusere behovet for ny veibygging.   

 

4. Tidligere behandling 
03.06.21 ble bysykkelordningen med samarbeidsavtale med Ruter AS, fremlagt og 
vedtatt i utvalg for samfunnstjenester (saksnr. 37/21).  

27.04.23 og 02.05.23 ble en evaluering fremlagt i henholdsvis utvalg for 
samfunnstjenester og formannskapet. Vedtakspunkt fra formannskapet:  

1. Evalueringen tas til orientering  
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2. Kommunedirektøren går i dialog med Ruter om mulig forlengelse av 
samarbeid  

3. Ny sak om alternative løsninger legges frem til behandling i neste utvalgsmøte 
4. Formannskapet er tydelig på at det ikke er ønskelig å videreføre ordningen 

med subsidier fra Asker kommune, og ber om at dette tas med i dialogen med 
Ruter/TIER. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommunes engasjement, og samarbeidet med Ruter, har gitt verdifull erfaring 
med mikromobilitet som et mulig tilskudd til et bærekraftig og effektivt 
transportsystem i Asker.  

Avtalen med Ruter og TIER ender på et uheldig tidspunkt, midt i høysesongen. For 
brukerne kan det være forutsigbart om et tilbud og en aktør de er vant til, varer ut 
sesongen.  

For Asker kommune vil det være mange fordeler med en utleieaktør som man har 
kjennskap til og samarbeid med. Markedet er i endring og det er usikkerhet rundt 
aktører med eventuell interessert i å plassere ut sykler i Asker og hva slags tilbud og 
servicenivå som kan forventes.  

Det overordnede samarbeidet med Ruter, som ser på mikromobilitet som en 
forlengelse av kollektivsystemet, er verdifullt for begge parter. Asker kommune må 
se på ulike virkemidler for å nå sine klimamål og målsetninger innen 
transportutvikling. Ruter jobber for de samme målene og ønsker å teste sin utvikling 
innen sømløse reiser på markedet i Asker og Bærum.  

Sannsynligheten for at Asker kommune kan bruke erfaringer med mikromobilitet som 
del av en løsning på transportutfordringer, vil svekkes dersom man kobler fra 
samarbeid og erfaringsinnhenting med Ruter på dette tidspunktet.  

Om man avslutter samarbeid og overlater alt til markedet, vil det fortsatt være behov 
for kommunal ressursbruk og oppfølging – sett at det kommer aktører på banen. Det 
vil da være snakk om oppfølging av offentlig grunn, aktører og publikum. Videre kan 
det bli snakk om frivillige avtaler eller utarbeidelse av forskrift. Det kan medføre 
tilsvarende eller mer ressursbruk, enn om man forlenger samarbeidet med Ruter og 
TIER ut sesongen i år.  

Kommunedirektøren anbefaler å forlenge samarbeidet ut sesongen – men uten noen 
form for subsidier fra Asker kommune. Forlengelsen begrunnes i hensynet til 
brukerne og forutsigbarhet gjennom brukssesongen. I tillegg gir det Asker kommune 
mulighet til ytterligere erfaringsinnhenting i en forutsigbar ramme, for å se om forskrift 
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eller avtaler vil være nødvendig eller ønskelig neste sesong. Ruter vil kunne 
videreutvikle tilpassede løsninger også i Asker. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
20/30386 Mari Napstad Gabrielsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 27/23 
  

Mikromobilitet - alternative løsninger 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 27/23 

Behandling 

Rådgiver Mari Gabrielsen besvarte spørsmål. 

Forslag fremmet av Trude Nygård Evensen, A til endringsforslag, pkt. 1 

1. Samarbeidet med Ruter om sykler i Asker kan forlenges, men uten ekstra 
subsidier fra 1. juli og ut sesongen 2023.  

Forslaget fremmet av Trude Nygård Evensen, A til endringsforslag på punkt 1 ble 
enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Samarbeidet med Ruter om sykler i Asker kan forlenges, men uten subsidier fra 
1. juli og ut sesongen 2023. 

2. Basert på videre erfaringer vurderes behovet for å fremme sak om lokal forskrift 
vinteren 2023/24. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/08550-1 Per Steine 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
  
 

Drift av septikstasjoner for fritidsbåter 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. a) Asker kommune gir kr. 15 000.- i tilskudd til båthavner som har 
tømmestasjon for septik fra fritidsbåter.  
 

b) Kommunedirektøren vurderer om det er hensiktsmessig å videreføre 
tilskuddet også etter at et eventuelt forbud mot tømming av båtseptik i 
fjorden har tredd i kraft. 

2. Kommuneadvokatens vurdering om kommunen driver konkurransevridende 
virksomhet, tas til orientering. 

 

1. Bakgrunn for saken 
Asker kommune vedtok i møte 27. april i år i Utvalg for samfunnstjenester å sette 
opp tre nye tømmestasjoner for septik fra fritidsbåter, jf. Sak 19/23. Fire er allerede 
etablert hvorav to er private og to er kommunale. Ingen av tømmestasjonene tar i 
dag avgift for å ta imot kloakk, og utvalget ba om å få fremlagt en sak som gir 
økonomisk likhet for alle 7 tømmestasjoner.  
 
Å gi økonomisk likhet er etter kommunedirektørens oppfatning et spørsmål om likhet 
for drift og vedlikehold. Investeringskostnadene for de stasjonen som er etablert, er 
allerede tatt og har forskjellig bakgrunn. For Vollen båtforening og Leangbukta 
Båtforening var det et rekkefølgekrav at tømmestasjon skulle etableres. I Tofte er 
stasjonen etablert i privat regi som et sørvistilbud. 
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I nevnte utvalgsmøte ble det fra MDG og AP foreslått at tømming av kloakk på 
stasjonene bør være gebyrfritt, men forslagene fikk ikke flertall og falt. 
Kommunedirektøren følger derfor prinsippet i Forurensingsloven § 2, punkt 5.som 
slår fast at det er forurenser som skal betale. I sak om Utleie av areal til 
småbåthavner i Asker kommune som var oppe i Utvalg for samfunnstjenester 16. 
februar, ble det vedtatt som en del av vilkårene for å få leiekontrakt at Båthavnen 
forplikter seg til å være med på et samarbeid, også økonomisk, med kommunen for 
etablering og drift av tømmestasjoner for båtseptik på utvalgte plasser. 
Kommunedirektøren mener prinsippet om at forurenser skal betale, er ivaretatt 
dersom båthavnene bidrar til drift og vedlikehold. 
 
I drift er tømmestasjonene enkle. Det er en pumpe og slange som er knyttet opp mot 
avløpssystemet. I drift og vedlikehold inngår normalt sørvis på pumpe og klargjøring 
for vinteren med frostvæske og rengjøring. Årlig kostnader er beregnet å være et 
sted mellom 10 – 30 tusen kroner inkludert avgifter, men varierer en del. 
 
Andre tømmestasjoner i Oslofjorden er undersøkt, men etter foreliggende 
opplysninger er det ingen andre stasjoner hvor det er brukerbetaling. Skal hensikten 
med tømmestasjonene oppnås, må fritidsbåtene som bruker Asker kommunes 
farvann kunne bruke tømmestasjonene kostnadsfritt. Kommunedirektøren foreslår 
derfor at kostnadene til drift av stasjonene tas av båthavnene hvor anlegget er satt 
opp.  
 
Imidlertid vil det være en klar ulempe for båthavnene hvor stasjonene blir satt opp 
om de alene skal belastes driftskostnader mens andre båthavner går fri. 
Kommunedirektøren foreslår derfor at det gis tilskudd til de stasjonene som har 
tømmestasjon på kr. 15 000.- årlig, og at tilsyn og ettersyn legges til den enkelte 
båthavn.  
 
Utvalget ba også om en juridisk vurdering fra kommuneadvokaten på hvordan unngå 
at kommunen driver konkurransevridende virksomhet. 
 
Kommuneadvokatene har vurdert om det tilskudd som gis er et konkurransevridende 
element. I oppsummeringen sier kommuneadvokaten følgende om forholdet: 
 

Det foreligger begrenset med informasjon om hvor mange kommersielle 
havner som tilbyr tømming av septik fra fritidsbåter og hvordan 
gebyret/betaling fastsettes. Det innebærer at det fremstår som uklart om dette 
er en tjeneste som bidrar til inntekter for de kommersielle havnene, eller om 
det er en tjeneste de er pålagt å utføre (etter forurensningsforskriften § 20-5) 
og som reelt sett innebærer et tap. Dersom sistnevnte er tilfellet, vil det reelt 
sett ikke anses å foreligge et marked hvor det skjer økonomisk aktivitet.  
I så fall kan kommunen selv fastsette gebyr uten risiko for brudd på EØS-
rettslige regler. Kommunen kan da velge om tjenesten skal utøves av 
kommunen i egenregi, eventuelt i samarbeid med båtforeninger, og uten plikt 
til å føre atskilt regnskap, hindre kryss subsidiering eller pålegge gebyr som er 
så høye at kommunen oppnår en avkastning på foretatt investeringer.  
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For det tilfellet at private havner har inntekter knyttet til mottak av septik som 
innebærer at dette anses å være et marked hvor det skjer økonomisk aktivitet, 
vil utgangspunktet være at kommunen må overholde statsstøttereglene og 
markedsaktørprinsippet. Det kan imidlertid være at støtten ikke anses å være 
grenseoverskridende, eller at den er bagatellmessig, slik at den likevel ikke er 
ulovlig. 

 

2. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Utslipp av kloakk fra fritidsbåter er en kilde til utslipp av næringsstoffer i tillegg til at 
det kan medføre estetisk forurensing. Det er stor båtaktivitet i Oslofjorden og mange 
båter slipper kloakk urenset i sjøen. Et nasjonalt forbud og god organisering av 
mottak av kloakk er et effektivt hjelpemiddel for å forbedre situasjonen i Oslofjorden.  

Forbud mot tømming av kloakk vil ha økonomiske konsekvenser for båteiere. 
Miljøverndirektoratet vurderer om de i sitt forslag til forbud mot kloakktømming, skal 
forby tømming i fjorden, eller om de skal påby alle båter å bygge for å muliggjøre 
tømming av kloakk. Kostnader til installasjon av anlegg som kan koble seg på 
tømmestasjoner, varierer fra 10–100.000 kroner. 

 

3. Tidligere behandling 
Saken om stasjoner for tømming av kloakk fra fritidsbåter, sak 19/23, var oppe i 
Utvalg for samfunnstjenester 27.45.2023, hvor følgende enstemmig ble vedtatt: 

1. Asker kommune anlegger 3 nye tømmestasjoner for båtkloakk. Lokasjon 
avgjøres etter dialog med våre nabokommuner 

2. Det søkes innarbeidet 3 millioner kroner i handlingsprogrammet for 2024-
27. 

3. Tømmestasjonene driftes av båthavnene hvor anleggene settes opp. 

4. Utvalget ber om å få fremlagt en sak til neste møte som ser på hvordan 
man kan få et likhetsprinsipp for alle 7 tømmestasjoner. Utvalget ber om en 
juridisk vurdering fra kommuneadvokaten på hvordan unngå at kommunen 
driver konkurransevridende virksomhet. 

5. Dersom det ikke kommer nasjonalt forbud i løpet av 2023, skal kommunen 
vurdere et lokalt forbud, gjerne i samarbeid med nabokommuner 
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunen har besluttet å etablere tømmestasjoner for fritidsbåter på enkelte av 
Askers båthavner. Kommunedirektøren mener at dersom tømmestasjonene i størst 
mulig grad skal bli brukt, bør de – som resten av tømmestasjonene i Oslofjorden – 
være kostnadsfrie for bruker. Kostnadene til drift er relativt små, men fordi det bare 
er noen båthavner som får tømmestasjoner, foreslår kommunedirektøren et tilskudd 
på kr. 15 000.- til de båthavnene som har tømmestasjon  

Kommuneadvokatene har vurdert etablering og drift av mottaksordning for kloakk fra 
fritidsbåter mot EØS-regelverket om forbud mot konkurransevridning. Forutsatt at de 
private havnene som utfører samme tjeneste reelt sett ikke har nettoinntekter ved 
drift av sine tømmestasjoner, har kommuneadvokaten i oppsummeringen konkludert 
med kommunen kan da velge om tjenesten skal utøves av kommunen i egenregi, 
eventuelt i samarbeid med båtforeninger, og uten plikt til å føre atskilt regnskap, 
hindre kryss subsidiering eller pålegge gebyr som er så høye at kommunen oppnår 
en avkastning på foretatt investeringer. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Notat - rettslig vurdering for å sikre at tømmestasjoner for båtrenovasjon driftes på 
en måte som ikke er konkurransevridende 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/08550 Per Steine 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 28/23 
  

Drift av kloakkstasjoner for fritidsbåter 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 28/23 

Behandling 

Rådgiver Per Steine besvarte spørsmål 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. a) Asker kommune gir kr. 15 000.- i tilskudd til båthavner som har 
tømmestasjon for septik fra fritidsbåter.  
 

b) Kommunedirektøren vurderer om det er hensiktsmessig å videreføre 
tilskuddet også etter at et eventuelt forbud mot tømming av båtseptik i 
fjorden har tredd i kraft. 

2. Kommuneadvokatens vurdering om kommunen driver konkurransevridende 
virksomhet, tas til orientering. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/09785-1 Sebastian Aas Wik 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
 

Private avløpsanlegg og tilknytning til kommunalt nett – 
orientering og prioriteringer 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Arbeidet knyttet til private avløpsanlegg tas til orientering. 

2. Plan for utbygging av kommunalt avløpsnett med prinsipper for prioriteringer, 
legges til grunn for videre arbeid med tilknytning av private avløpsanlegg til 
kommunalt nett. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Temaplan vann og vannmiljø ble vedtatt i 2022. I temaplanen finnes det en 
strategi for blant annet oppfølging av private avløpsanlegg samt en strategi for 
økt tilknytning av private avløpsanlegg til offentlig avløpsnett. I etterkant av 
vedtak av temaplanen har strategiene i planen blitt spisset og det er utarbeidet 
en prioritert liste over områder som bør tilknyttes offentlig avløpsnett. Dette gir 
samtidig en oversikt over hvilke områder som ikke vil få tilgang til offentlig avløp 
på lang sikt. I disse områdene skal Asker kommune, ved virksomheten Vann og 
vannmiljø, som forurensningsmyndighet, føre tilsyn for å sikre at private 
avløpsanlegg renser i tråd med kravene i forurensningsforskriften. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Det er ca. 3 800 registrerte private avløpsanlegg i Asker kommune. I overkant av 
2 300 av disse er anlegg som omfattes av forurensningsforskriftens kapittel 12 og 13. 
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Forskriften stiller strenge krav til rensing, da Asker kommune i sin helhet ligger 
innenfor det som er definert som følsomt område i forurensningsforskriften. De 
resterende anleggene er avløpsløsninger som ikke faller inn under 
forurensningsforskriften, eksempelvis forbrenningstoalett eller utedo, og at boligen 
ikke har innlagt vann. 

Forurensningsloven § 11 sier at forurensningsspørsmål om mulig skal søkes løst for 
større områder under ett. Dette er relevant for avløp, da større anlegg ofte oppnår 
høyere rensegrad og driftssikkerhet enn mindre private avløpsanlegg. Det er derfor 
ønskelig at flest mulig boliger tilknyttes det offentlige nettet. 

Temaplan for Vann og vannmiljø deler hovedsakelig områder med private 
avløpsanlegg inn i tre kategorier: 

- Kategori 1: Områder hvor eiendommene allerede har tilknytningsplikt til 
offentlig avløp. Dette er eiendommer som ligger i nærheten til eksisterende 
offentlig avløpsledning 

- Kategori 2: Områder som sannsynligvis aldri vil få tilgang til offentlig avløp. 
Dette er områder hvor det er svært langt til eksisterende offentlig avløpsnett 

- Kategori 3: Områder der kommunen kan legge til rette for tilknytning ved å 
forlenge/utvide allerede eksisterende offentlig avløpsnett 

Områder i kategori 1: 
Eiendommer i nærhet av offentlig avløpsledning vil kunne ha en plikt til å tilknytte seg 
denne, i tråd med plan- og bygningsloven § 27-2. Over 850 avløpsanlegg ligger 
mindre enn 300 meter fra offentlig avløpsledning i dag, og tilknytning innenfor denne 
avstanden er trolig ikke forbundet med uforholdsmessig høye kostnader. Dette må 
likevel vurderes i hvert enkelt tilfelle. Se også egen sak til behandling i utvalget om 
tilknytningsplikt - opphevelse av maksgrense. 

Kommunen har påbegynt arbeidet med å be eiere av boliger som ligger nært 
offentlig avløp å tilknytte boligen. Eiendommene som ligger nærmest offentlig 
avløpsledning uten å være tilknyttet, får brev først. Melding om forurensning og/eller 
dårlige anlegg vil også kunne utløse pålegg om tilknytning. 

Pålegg om tilknytning til offentlig avløp iht. plan- og bygningsloven § 27-2 er 
inngripende for innbygger, og innebærer ofte en stor kostnad. Dersom forholdene 
ligger til rette for tilknytning er dette likevel noe alle er forpliktet til. Felles 
avløpshåndtering spiller en svært viktig rolle i mange nærmiljø. 

Områder i kategori 2: 
Områdene som ikke vil få tilgang til kommunalt nett på lang sikt, vil fortsette å ha 
private avløpsløsninger. I disse områdene er det viktig at de private avløpsanleggene 
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renser iht. kravene i forurensningsforskriften. Kommunen, som 
forurensningsmyndighet, skal føre tilsyn for å sikre at anleggene tilfredsstiller dagens 
krav. Se vedlegg 1 for mer informasjon om tilsyn av private avløpsanlegg. 

Kommunen har blitt inndelt i 12 soner basert på nedbørsfelt. Kart kan sees i vedlegg 
2. Tilsyn vil bli utført i disse sonene i prioritert rekkefølge. Hensyn som blir prioritert 
er brukerinteresser og tilstand til resipient/vannforekomst, samt hvorvidt området vil 
kunne få offentlig avløp på lang sikt. I 2023 vil kommunen føre tilsyn i sonen rundt 
drikkevannskilden Sandungen og i nedre del av Årosvassdraget. I disse sonene er 
det omtrent 250 boliger og fritidsboliger som vil fortsette å ha private 
avløpsløsninger. 

Tiltakskort T4 og T7 i Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden er spesifikt rettet mot 
mindre avløpsanlegg og tilsyn av disse. For å kunne nå fristen i tiltaksplanen vil 
kommunen måtte utføre omkring 200 tilsyn årlig. Strategiene i Temaplan for Vann og 
vannmiljø ligger til grunn for å beskrive hvordan Asker kommune håndterer dette. 

Områder i kategori 3: 
Det er gjort en vurdering av samtlige områder som ligger i kategori 3. Vurderingen 
inkluderer en multikriterieanalyse. Hensikten med analysen er å ha et grunnlag for å 
kunne foreslå en prioriteringsrekkefølge på fremføring av nye offentlige ledninger.  

Multikriterieanalysen inneholder følgende virkningsområder (i prioritert rekkefølge): 

- Sårbarhet i resipient 

- Brukerinteresser i nærheten 

- Kostnad pr eiendom for å realisere en tilknytning 

- Antall private avløpsanlegg 

- Grunnforhold 

Det er utarbeidet et notat som beskriver hvordan analysen er gjort som ligger som 
vedlegg til saken (vedlegg 2). 

Resultatet av multikriterieanalysen vises i figur 1. 



 

  4/7 

 
Figur 1: Figur som viser resultater av multikriterieanalyse for prioritering av områder i kategori 3. 

Ikke alle områder som har fått høy prioritet er modne for tiltak umiddelbart. Dette kan 
det være flere årsaker til. Blant annet er flere av områdene avhengige av tilstrekkelig 
rensekapasitet ved et kommunalt avløpsrenseanlegg. 

Med bakgrunn i multikriterieanalysen og modenheten til områdene, er det satt opp en 
prioriteringsrekkefølge for 12 av områdene. Det er angitt tidsrom for gjennomføring 
av planlegging av områdene. Denne prioriteringsrekkefølgen vises i figur 2 (se for 
øvrig vedlegg 2). 

 
 
Figur 2: Prioriteringsrekkefølge for igangsetting av planlegging av 12 områder i kategori 3. 
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Det er veldig viktig å merke seg at den foreslåtte prioriteringen vil kunne endre seg 
dersom rammebetingelsene for prioriteringen endres. For å få tilknyttet flest mulig 
eiendommer til nye ledninger er det en viktig suksessfaktor at beboerne i områdene 
er motiverte for å legge ned ressurser i å realisere en tilknytning. Det er satt av en 
begrenset sum på inntil 12,5 mill. kroner/år i budsjettet til Vann og vannmiljø for 
realisering av slike tilknytningsprosjekter. Det betyr i praksis at det i mange tilfeller er 
nødvendig at de personene som bor i områder som skal knyttes til går sammen og 
etablere private fellesledninger som skal møte de offentlige ledninger der de må 
avsluttes. Dette krever at de innbyggerne det gjelder må være motiverte for å legge 
ned ressurser i å realisere en tilknytning. I tillegg kommer kostnader for private 
stikkledninger fra hver enkelt bolig. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Klima og miljø: 
Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden beskriver tilstanden til fjorden som svært alvorlig. 
Store deler av Oslofjorden har moderat økologisk miljøtilstand og dårlig kjemisk 
miljøtilstand. Tilførslene av nitrogen og fosfor er høyere enn hva fjorden kan 
håndtere, og tiltaksplanen peker på at avrenning fra landbruk og utslipp fra 
kommunalt avløp og avløp i spredt bebyggelse er de største påvirkningene. Planen 
peker særlig på at det til tross for bedre rensning av avløpsvann fortsatt slippes mye 
urenset avløpsvann til fjorden på grunn av lekkasjer og overløp. For å kunne 
rehabilitere og bygge ut avløpsnettet er kommunen avhengig av gebyrinntektene fra 
abonnentene. En økt tilknytningsgrad vil bidra til dette. 

Når det gjelder private avløpsanlegg vil utslipp fra disse særlig kunne påvirke lokale 
forhold. Ikke-fungerende private avløpsanlegg vil kunne forurense lokale brønner og 
vassdrag. Det er derfor avgjørende at både eldre og nye private avløpsanlegg 
oppgraderes, bygges og driftes iht. kravene i forurensningsforskriften. 

Økonomi: 
Bygging av private anlegg etter de kravene som er satt i forurensningsforskriften er 
svært kostbart. I tillegg vil det påløpe årlige driftskostnader. Det er ressurskrevende 
for kommunen som forurensningsmyndighet å føre tilsyn med slike anlegg. Private 
avløpsanlegg må tømmes for slam, noe som er en lite klima- og miljøvennlig løsning. 
Kommunen skal sørge for slamtømming, noe som krever ytterligere ressurser. 

Områder der kommunen legger til rette for tilknytning til offentlig avløp vil kunne gi 
muligheter for økt utbygging og oppgradering av eksisterende boligmasse. Det er 
flere områder i Asker kommune i dag der mangel på offentlig infrastruktur hindrer 
nye prosjekter. 
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Økt tilknytningsgrad til kommunens renseanlegg gir økte gebyrinntekter. 
Avløpshåndtering er tuftet på selvkost. Dette betyr at jo flere som tilknyttes, jo større 
blir spleiselaget. Gebyret for den enkelte blir dermed mindre. 

Sosiale forhold: 
Ikke-fungerende private avløpsanlegg står i fare for å forurense, særlig lokalt. En del 
eiendommer som har private avløpsanlegg har også brønn. En del anlegg ligger 
også i nærheten av drikkevannskilden Sandungen. Barn og unge og personer med 
dårlig immunforsvar, er særlig utsatt for å kunne bli syke av forurenset drikkevann. 

 

4. Tidligere behandling 
Temaplan for Vann og vannmiljø ble vedtatt av kommunestyret 8. mars 2022. 
Planen beskriver status for vannforsyning og avløps- og overvannshåndtering, 
målsettinger og hva vi skal gjøre for å nå målene. For private avløpsanlegg 
skisserer planen følgende strategi: «Alle private avløpsanlegg skal få en 
tilfredsstillende renseløsning gjennom oppgradering eller tilknytning». 

Strategien er i tråd med tiltakene i Helhetlig tiltaksplan for Oslofjorden som viser 
til vannforskriftens krav om at utslipp fra mindre avløpsanlegg skal renses i tråd 
med rensekravene i forurensningsforskriften for å kunne nå miljømålene. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunen jobber systematisk med private avløpsanlegg og ivaretar sin rolle som 
forurensningsmyndighet, i henhold til forurensningsforskriften. Mange boenheter vil 
både på kort og lang sikt måtte ha private vann- og avløpsløsninger og det er derfor 
viktig at disse fungerer tilfredsstillende slik at forurensning av både drikkevannskilder 
og vassdrag unngås. 

Kommunen har et mål om at flest mulige private avløpsanlegg skal tilknyttes 
kommunalt nett. Kommunen ber derfor eiere av boliger som ligger nært offentlig 
avløp å tilknytte boligen til det offentlige nettet. Det er utarbeidet en plan for 
utbygging av kommunalt ledningsnett der avstandene i dag er for store. Planen gir 
framdrift og prioriteringer basert på ulike kriterier. Avklaringer rundt kommunal 
rensekapasitet og samarbeidet med private ledningseiere kan imidlertid påvirke både 
framdrift og prioriteringer. 

Kommunedirektøren anbefaler at planen for utbygging av kommunalt avløpsnett med 
prinsipper for prioriteringer, legges til grunn for videre arbeid med tilknytning av 
private avløpsanlegg til kommunalt nett. 
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Vedlegg 1 Tilsyn av private avløpsanlegg 
Vedlegg 2 Områdeinndeling og prioritering for opprydning i områder med private 
avløpsanlegg, 22.02.23 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09785 Sebastian Aas Wik 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 29/23 
  

Private avløpsanlegg og tilknytning til kommunalt nett – 
orientering og prioriteringer 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 29/23 

Behandling 

Rådgiver Sebastian Wiik og Kristin Sola Jenssen besvarte spørsmål 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. Arbeidet knyttet til private avløpsanlegg tas til orientering. 

2. Plan for utbygging av kommunalt avløpsnett med prinsipper for prioriteringer, 
legges til grunn for videre arbeid med tilknytning av private avløpsanlegg til 
kommunalt nett. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/03187-4 Ratnes Lahouratate 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
Kommunestyret 13.06.2023 
 

Tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - opphevelse av 
maksgrense – endelig behandling. 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommunes vedtak av 2014 om maksgrense på 250.000 kroner for 
tilknytningsplikt (tilknytning til offentlig avløpsledning) etter pbl. kap. 27 
oppheves.  
 

2. Asker kommune gjør en konkret helhetsvurdering i hver enkelt sak om pålegg 
om tilknytningsplikt, basert på lov og praksis.  

  
 
1. Sammendrag og konklusjon 
Saken gjelder tilknytning av eiendommer med private avløpsanlegg til offentlig 
avløpsledning. Utvalg for samfunnstjenester behandlet i sitt møte 23.03.2023 
kommunedirektørens forslag om å oppheve vedtatt maksgrense på kr 250.000 fra 
2014, som bare gjaldt for gamle Asker kommune. Kommunedirektøren anbefaler en 
enhetlig praksis for hele kommunen. Denne praksisen må baseres på en konkret 
helhetsvurdering i hver enkelt sak der kommunen vurderer å pålegge eier av en 
eiendom å knytte seg til det kommunale ledningsnettet med hjemmel i plan- og 
bygningsloven § 27-2. Utvalg for samfunnstjenester vedtok enstemmig å sende 
kommunedirektørens forslag om å oppheve maksgrensen på 250.000 kroner for 
gamle Asker på høring.  

Forslaget har vært på høring i perioden 30.03. – 01.05. 2023. Det kom ingen 
høringsinnspill i saken. Norsk Vann (den nasjonale interesseorganisasjonen for 
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vannbransjen) har uttalt at de anbefaler at kommunen ikke har et vedtatt øvre tak på 
hvor store kostnader et pålegg om tilknytning kan påføre den enkelte eier, og har 
utdypet hvorfor det kan være uheldig med et slikt tak. 

Reglene om tilknytningsplikt er gitt for å sikre forsvarlig tilgang til helsemessig 
betryggende drikkevann. De er også gitt for å ivareta hensynet til at den offentlige 
vannforsyning og avløpstransport blir bygd ut og drevet teknisk og driftsøkonomisk 
rasjonelt. Pålegg om tilknytning kan bare gis for bygninger hvor offentlig vann- og 
avløpsledning går over eiendommen, i vei som støter til eiendommen eller over 
«nærliggende areal». Pålegg om tilknytning kan ikke gis hvis det medfører  
«uforholdsmessige kostnader» for den det gjelder. 

Det er vanskelig å angi hva som bør anses å være ytterpunktet/rammen for 
«uforholdsmessige kostnader». Dette bør i stedet vurderes konkret i hver enkelt sak. 
Det skal legges vekt på om gevinsten står i forhold til kostnaden, der helsemessige 
forhold eller fare for forurensning skal veie tungt. Kommunalt pålegg om tilknytning er 
et enkeltvedtak, med mulighet til å klage til Statsforvalteren. Statsforvalteren har i sin 
behandling av slike klagesaker antydet hva som må anses å være akseptable 
kostnader. Kommunal- og distriktsdepartementet har også utdypet dette.  

Kommunedirektørens anbefaler at kommunestyret opphever det øvre taket vedtatt i 
2014 for Asker kommune. Dette vil innebære en harmonisering, med like regler for 
hele kommunen. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Bakgrunnen for saken  
Formålet med denne saken er å oppnå en enhetlig praksis og harmonisering av 
saksbehandlingen i Asker kommune.  
 
Eksisterende bebyggelse har på visse vilkår tilknytningsplikt til offentlig ledning, og 
kommunen kan da kreve dette. Vilkårene følger av plan -og bygningsloven §§ 27-1 
(vann) og 27-2 (avløp) og forurensningsloven § 23.   

Når det gjelder tilknytningsplikt, hadde Røyken og Hurum kommuner tidligere en 
praksis som ble politisk vedtatt (i deres hovedplaner) med en maksgrense (på 2G) 
for tilknytningskostnader med en tilskuddsordning. Dette ble i etterkant opphevet 
gjennom vedtak av ny temaplan for vann og vannmiljø. Asker kommune innførte i 
2014 maksgrense /kostnadsgrense på kr.250 000 inkl. mva. for å kreve tilknytning til 
offentlig ledningsnett. Denne er nå utdatert og gjelder geografisk kun for gamle 
Asker.   
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Det er ønskelig å sikre likebehandling og harmonisering av regelverket i nye Asker 
kommune. I tillegg har interesseorganisasjonen for vann og avløp i Norge, Norsk 
Vann, vært tydelige på at ved vedtak om øvre tak/ maksgrense så vil kommunene 
måtte gi økonomisk støtte (tilskudd) dersom kostnader i forbindelse med tilknytning 
overstiger vedtatt maksgrense. Kommunalt bidrag til private på denne måten er ikke 
ønskelig.  

I forrige saksfremlegg til møtet 23.03.2023, (sak 15/23), se vedlegg, ble det vist til 3 
mulige alternativer kommunen har ved pålegg om tilknytning for å øke eiers 
forutberegnelighet:   

1) Sette et “øvre tak” (maksgrense med tilskuddsordning for overskytende 
beløp)   

2) Finne normalkostnad(er) i kommunen   
3) Gjøre en skjønnsmessig/ konkret helhetsvurdering i hvert enkelt tilfelle   

Disse ble nærmere forklart og vurdert i forrige saksfremlegg.   

Høringsrunde  
Denne saken ble lagt ut til høring på kommunens høringsportal 30.3 med mulighet 
for å uttale seg. Frist til 01.05. I tillegg er Asker velforbundet, Huseiernes 
landsforbund og alle lokalsamfunnsutvalgene særlig tilskrevet. Det er ikke mottatt 
skriftlige høringssvar til saken, men i samtale med Norsk Vann om problemstillingen, 
har de pekt på at det er uheldig å sette et øvre tak for kostnadene ved 
tilknytningsplikt fordi et fastsatt tak gjør at loven og plikten lovgiver har vedtatt 
uthules. De påpeker at isteden for et slikt øvre tak, bør kommunen foreta gode og 
grundige forholdsmessighetsvurderinger i det enkelte tilfellet dvs. konkret 
helhetsvurdering i hver sak. Det er dermed unødvendig med et slikt tak da det finnes 
regler og praksis som setter skranker. En annen konsekvens de minner om er at 
dersom vedtatt øvre tak overstiges, kan (i praksis) tilknytningsplikten falle bort, og 
det er ikke ønskelig eller i tråd reglene om tilknytningsplikten. Kommunen må 
eventuelt vedta å betale det overskytende som tilskudd hvis man skal overholde 
tilknytningsplikten. Dette kan ikke tas av selvkostmidlene da det ikke er «nødvendig 
kostnad». Midlene må dermed finnes i det ordinære budsjettet til kommunen.  
  
Utdypende forklaring etter forrige behandling i Utvalg for samfunnstjenester   
Det henvises til redegjørelsen i saksfremlegget sak 15/23 i møtet 23.03.23.Under 
følger utdypende forklaringer til hvordan man vurderer hovedregelen og unntakene i 
tilknytningssaker.  
  
Hovedregel - tilknytningsplikt  
Først og fremst understrekes det at plikten til å tilknytte seg offentlig avløpsledning 
følger direkte av plan- og bygningslovens § 27-2. Hovedregelen er at «Når offentlig 
avløpsledning går over eiendommen eller i veg som støter til den, eller over 
nærliggende areal, skal bygning som ligger på eiendommen, knyttes til 
avløpsledningen». “Skal” betyr at man har en plikt til å tilknytte seg, det er altså ikke 
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valgfritt. Departementet har tidligere uttalt at en avstand på opptil 500-600 meter 
anses som “nærliggende areal”. Det betyr at boliger over 500-600 meter unna 
offentlig ledning, vil kommunen i utgangspunktet ikke pålegges tilknytning (med 
mindre særlige hensyn spiller inn her).  
  
Unntak fra hovedregel  
Kommunen kan gjøre unntak fra hovedregelen, og unntaksvis godkjenne en annen 
ordning dersom:  
 

A) kostnaden ved å tilkoble eiendommen til offentlig nett er 
«uforholdsmessig stor» eller   

B) «særlig hensyn»/ grunner tilsier det 
  
A) Unntak på grunn av uforholdsmessig stor kostnad  
Ved vurderingen av «uforholdsmessig stor kostnad» har det betydning både for hva 
som er «nærliggende areal» og om man kan «godkjenne annen ordning» (denne 
vurderingen kan være overlappende.) Her må det gjøres en konkret helhetsvurdering 
av hva som regnes som uforholdsmessig stor kostnad (sammenholdt med nærhet). 
Det er antatt at så lenge eiendommen ligger i rimelig nærhet til ledningsnettet, vil 
kostnadene normalt ikke bli urimelig høye dvs. ikke uforholdsmessige.   
  
Under en slik kostnadsmessig vurdering, har kommunen en praksis på å vurdere 
følgende momenter i tråd med lovverket og praksis:  
 

• Vurdere:  
o Tomtestørrelsen  
o Tomtens utnyttingsgrad  
o Bebyggelsens/ eiendommens bruksformål  
o Terrenget  
o Grunnforholdene   

• Vurdere hva det alternativt koster med utbygging av en separat avløpsløsning 
sammenlignet med en tilknytning til offentlig ledning.  

• Vurdere om fordelen av tilknytning opp mot kostnaden for å tilknytte seg.  
• Vurdere holdbarheten av eksisterende avløpsløsning, og eventuelt forby bruk 

av gjeldende avløpsløsning dersom den ikke tilfredsstiller dagens krav.  
• Vurdere om det foreligger helsemessige forhold eller fare for forurensing som 

kun kan løses tilfredsstillende ved tilknytning til offentlig ledning.   
 
Under forholdsmessighetsvurderingen har Asker kommune hatt en praksis at man i 
varselbrevet (om pålegg) ber grunneier innhente minimum 2 tilbud fra entreprenører 
som angir kostnadene ved tilknytning, og sammenligner høyeste og laveste tilbud. 
Her får kommunen en pekepinn på kostnadsnivået og kan dermed vurdere om 
kommunen skal gi pålegg. I tilfeller hvor kostnadene kan bli veldig høye, har 
administrasjonen latt være å gi pålegg om tilknytning.    
 
Merk at departementet har uttalt seg at økonomien til eieren av den aktuelle 
eiendommen ikke vil være avgjørende ved denne vurderingen.  
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B) Unntak på grunn av særlige grunner  
Det kan gjøres unntak fra tilknytningsplikt til tross for at kostnadene er 
forholdsmessige, f.eks. hvis følgende særlige grunner tilsier det;   
 

1) det er allerede etablert en god løsning for vann og avløp eller   
2) det nylig er investert i et anlegg på eiendommen.   

  
Her må det gjøres en konkret vurdering av kvaliteten på det enkelte anlegg. Det 
offentliges og samfunnets interesser, lovverk knyttet til helse og forurensning vil ofte 
gå foran den enkeltes ønske om å beholde privat løsning. Det er viktig for 
kommunen å oppnå en samlet og enhetlig løsning fremfor den enkeltes private 
ordninger. Det vil gi kommunen bla. bedre oversikt, kontroll og vedlikehold, se 
vedlagte saksfremlegg.   
  
Unntakene er en «kan-unnta» bestemmelse, slik at vurderingen er skjønnsmessig og 
behandles som en dispensasjonssak (dvs. få dispensasjon fra tilknytningsplikten). Alt 
i alt, må det foreligge en klar overvekt av hensyn som taler for å fravike 
tilknytningsplikten. Det tolkes slik at det skal en del til før man kan gi unntak fra 
tilknytningsplikten. Der det kommer på spissen om man kan gi unntak (at kostnadene 
er uforholdsmessige, eller om det foreligger særlige grunner), vil det i realiteten ofte 
bero på en helhetsvurdering om tilknytningsplikten slår inn.  
  
Saksbehandling  
Under saksbehandlingen vil administrasjonen følge forvaltningsrettslige 
rettsprinsipper samt forvaltningsloven, slik at den som pålegges tilknytningsplikt har 
bla. mulighet til kontradiksjon. Det er også klagerett på vedtaket (pålegg om 
tilknytningsplikt), og da vil Statsforvalteren avgjøre om kommunens vedtak skal 
opprettholdes eller oppheves. Rettsikkerheten til grunneier blir dermed ivaretatt.   
 
 
 
3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Hensyn til klima, natur og miljø har fått langt større fokus. Rensekravene i 
forurensningsforskriften skal praktiseres strengere i tråd med Helhetlig tiltaksplan for 
Oslofjorden samt Temaplan for Vann og vannmiljø, og dette vil i mange tilfeller 
kunne være ensbetydende med tilknytning til offentlig avløpsledning. Økt 
tilknytningsgrad til offentlig ledningsnett vil bidra til lavere risiko for forurensning fra 
private anlegg ut i grunnen, bekker og vassdrag, og ikke minst til naboens tomt, noe 
som igjen har en betydning for kommunens miljømål. Lavere risiko for forurensning 
vil også spare kommunen for unødvendige utgifter.  

 

4. Tidligere behandling 
Se saksprotokoll fra møte 23.03.2023 sak 15/23. Det ble vedtatt at saken skulle 
legges ut på høring.   
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5. Kommunedirektørens vurdering 
I henhold til vedtatte Temaplan for Vann og vannmiljø (vedtatt 2022) er det mange av 
de ca. 4.200 private avløpsrenseanleggene i Asker som ikke tilfredsstiller krav satt i 
lokal forskrift. En del av disse anleggene ligger forholdvis nær eksisterende offentlig 
avløpsledning og har derfor tilknytningsplikt til offentlig avløpsnett. Det antas at ca. 
1.000 boliger kan tilknyttes kommunalt avløp gjennom pålegg fra kommunen. En del 
boliger ligger så spredt og så langt fra kommunalt ledningsnett, at de må fortsette å 
ha private avløpsløsninger.  
 
Hensikten med reglene om tilknytningsplikt er å få flest mulig over på offentlige 
ledningsnett der dette er mulig (ut fra reglene om tilknytningsplikt). Dette for at det 
blir flere å dele kostnadene på, men kanskje enda viktigere er at dette er ansett som 
et viktig verktøy i opprydningen av spredt avløp og den forurensningsfaren slikt avløp 
kan representere og gjerne faktisk representerer i realiteten.  
  
I dag har Asker kommune forpliktet seg til å følge opp regjeringens «Helhetlig 
tiltaksplan for en ren og rik Oslofjord med et aktivt friluftsliv». Tilknytning av private 
avløpsanlegg til det offentlige avløpsnettet er en viktig del av tiltakene som 
omhandler spredt avløp. Kommunen skal praktisere rensekravene i 
forurensningsforskriften strengt, og det vil i flere områder være vanskelig å 
tilfredsstille disse på grunn av dårlige grunnforhold. I slike tilfeller kan tilknytning til 
offentlig avløpsledning være eneste alternativ. Reglene om tilknytningsplikt ivaretar 
dermed hensyn til at offentlig avløpstransport blir bygd ut og drevet teknisk og 
driftsøkonomisk rasjonelt. Private anlegg er mindre driftssikre og forbundet med 
større fare for forurensning. Levetiden for anleggene er begrenset, og risikoen for 
forurensning øker i takt med anleggets alder. Private anlegg er også mer 
ressurskrevende da de er avhengige av jevnlig slamtømming og oppfølging/tilsyn fra 
kommunen. Ved tilknytning til offentlig ledning har man bedre kontroll på 
forurensningen. Dessuten kan tilknytning være en miljøgevinst spesielt for naboer 
som er utsatt for forurensning fra grunneiere med private, eldre eller utdaterte 
løsninger. Dette er bakgrunnen for at Asker kommune ønsker at flere skal tilknytte 
seg offentlig avløp. Vår erfaring er at de fleste ønsker å tilknytte seg offentlig 
ledning.    
 
Kommunedirektøren mener maksbeløpet vedtatt i 2014 uansett er for lavt. Beløpet er 
ikke prisjustert på 9 år. Den tar heller ikke hensyn til dagens kostnader ifm. 
tilknytning eller kostnader ifm. nye og økte rensekrav.   

I klagesaker fra 2019-2022 som gjelder Asker kommune, har Statsforvalteren sagt at 
kr. 375.000 er godt innenfor uttalte forutsetningene departementet har satt. I en 
annen klagesak uttalte Statsforvalteren at ca. kr. 450.000 ikke var å anse som 
uforholdsmessig stor kostnad. Vedtaket er fra 2019, og oppjustert for KPI tilsvarer 
beløpet etter dagens kroneverdi ca. kr. 520.000 i 2023. Med en justering for 
prisøkningen i VA-bransjen er tallet enda høyere. I overkant av kr 500.000 er dermed 
innenfor det som regnes som forholdsmessig kostnad, i henhold til Statsforvalterens 
vedtak/ uttalelse.  
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Et vedtatt øvre tak som er for lavt fungerer er ikke hensiktsmessig når både 
kostnader, prisstigning og forventninger til rensing endrer seg. Kommunen som 
forurensningsmyndighet kan komme til kort, og får ikke utført ansvaret og oppgavene 
som slik myndighet.  
 
I tråd med Norsk Vann, Statsforvalteren og departementets uttalelser, opprettholder 
kommunedirektøren sin anbefaling om å oppheve det øvre taket vedtatt i 2014 for 
Asker kommune. Kommunedirektøren anbefaler at det gjøres en konkret 
helhetsvurdering i hver enkelt sak om eier kan pålegges tilknytning til offentlig nett 
eller ikke. Dette vil resultere i lik praksis og harmonisering over hele kommunen, og 
innebære at helse- og forurensningsmessige forhold vil vektlegges.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - opphevelse av maksgrense 
Saksprotokoll ST, 23032023, Sak 15/23, Tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - 
opphevelse av maksgrense 
Høringssak - tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - opphevelse av maksgrense  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/03187 Ratnes Lahouratate 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 30/23 
2 Kommunestyret 13.06.2023 40/23 
  

Tilknytningsplikt for private avløpsanlegg - opphevelse av 
maksgrense - endelig behandling. 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 30/23 

Behandling 

Rådgiver Ratnes Lahouratate besvarte spørsmål 

Innstillingens punkt 1 ble vedtatt mot 1 stemme, Tore A. Larsen, FRP 

Innstillingens punkt 2 ble enstemmig vedtatt 

 

Vedtak  

1. Asker kommunes vedtak av 2014 om maksgrense på 250.000 kroner for 
tilknytningsplikt (tilknytning til offentlig avløpsledning) etter pbl. kap. 27 
oppheves.  
 

2. Asker kommune gjør en konkret helhetsvurdering i hver enkelt sak om pålegg 
om tilknytningsplikt, basert på lov og praksis.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/09216-1 Ole Martin Marius 

Gulbrandsen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
Formannskapet 20.06.2023 
 

Askers damanlegg 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Damsikkerhetsarbeidet knyttet til kommunens dammer, tas til orientering 

2. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på damanlegg knyttet til tidligere 
vannforsyning, finansieres med vanngebyret innenfor allerede vedtatte 
budsjettrammer. 

3. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på øvrige damanlegg, finansieres 
over kommunebudsjettet, og søkes innarbeidet i HP fra og med 2024. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Et damanlegg er et byggverk som demmer opp vann i en innsjø eller elv. 
Damanlegget fører til at vann kan lagres i et magasin. Dammer og andre 
vassdragsanlegg kan være en fare for samfunnet om ikke sikkerheten ved 
anleggene blir tatt på alvor. Ansvaret for sikkerheten er plassert hos eier av 
damanlegget. NVE skal påse at eieren følger opp kravene til sikkerhet som blir stilt 
gjennom lovverket. 
 
Alle dammer skal vurderes og plasseres i en konsekvensklasse som angir hvilken 
fare et evt. dambrudd vil få på omgivelsene på nedsiden av dammen. Etter 
kommunesammenslåingen i 2020 er Asker kommune eier av 24 damanlegg. Alle 
damanleggene er nå vurdert og gitt en konsekvensklasse. Flere av tidligere 
klassifiserte dammer fikk høyere konsekvensklasse etter den nye vurderingen. 
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Vassdragsteknisk ansvarlig (VTA) skal fortløpende vurdere og komme med forslag til 
tiltak som er nødvendige for å ivareta sikkerheten. Det mest omfattende tiltaket vil 
være en full rehabilitering, ombygging eller nyetablering av eksisterende dam. 
 
Som resultat av VTA’s vurderinger, vil fire av dammene til Asker kommune ikke ha 
tilfredsstillende stabilitet/sikkerhet i henhold til dagens regelverk. Det er derfor lagt en 
prioritert plan for rehabilitering av disse dammene i tidsrommet 2024-2030. Dette 
gjelder:    
 
1. Høymyrdammen  
2. Rordammen  
3. Bjørvann  
4. Dam Store Sandungen  

 
Totalt investeringsbehov for disse dammene vil i perioden 2024 til 2030 være ca. 120 
mill. kr. Ved full rehabilitering/nyetablering av en dam vil det gjennomføres 
mulighetsstudier som belyser handlingsrommet for om damanlegget skal 
opprettholdes, reduseres eller legges ned. En anbefaling vil være basert på en 
vurdering av naturverdier, kulturhistorie og rekreasjonsverdier, i tillegg til økonomi. 
Anbefalingen skal legges fram for politisk behandling før den sendes NVE for videre 
behandling. 
 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Et damanlegg er et byggverk som demmer opp vann i en innsjø eller elv. 
Damanlegget fører til at vann kan lagres i et magasin. Damanleggets konstruksjon 
avhenger blant annet av når dammen ble bygd, forholdene på damstedet, størrelsen 
på det magasinet man ville skape og datidens myndighetskrav. I tidligere tider ble 
norske dammer bygd for å skaffe vann til bl.a. sagbruk, mølledrift, jernverk, 
gruvedrift, tømmerfløting og isproduksjon. Disse dammene ble ofte bygd av tre 
(tømmerkistedammer) eller hogde steinblokker (murdammer). 
 
Lovkrav og myndighetsutøvelse 
 
Dammer og andre vassdragsanlegg kan være en fare for samfunnet om ikke 
sikkerheten ved anleggene blir tatt på alvor. Ansvaret for sikkerheten er plassert hos 
eier av damanlegget. NVE skal påse at eieren følger opp kravene til sikkerhet som 
blir stilt gjennom lovverket. 
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Damanleggene er underlagt et omfattende regelverk som NVE forvalter: 
 
• Forskrift om sikkerhet ved vassdragsanlegg (damsikkerhetsforskriften) skal 

fremme sikkerhet ved vassdragsanlegg og forebygge skade på mennesker, miljø 
og eiendom. 

• Forskrift om internkontroll etter vassdragslovgivningen (IK-vassdrag) skal 
sikre at det etableres internkontroll og fremme kontinuerlig forbedringsarbeid, slik 
at krav fastsatt i eller i medhold av vassdragslovgivningen blir oppfylt. 

• Lov om vassdrag og grunnvann (vannressursloven) har til formål å sikre en 
samfunnsmessig forsvarlig bruk og forvaltning av vassdrag og grunnvann. 

 
Dette regelverket regulerer ansvarsforhold, definerer ulike roller som skal ivaretas og 
stiller krav til både organisasjon og kvalitetssystem. Det stilles strenge 
kompetansekrav til de ulike rollene, både i form av formalkompetanse og erfaring. Til 
alle rollene kreves det bestått eksamen i ulike damsikkerhetskurs. Det stilles også 
krav om uavhengighet knyttet til flere utredninger og beregninger, og det stilles 
spesielle kompetansekrav til prosjekterende og entreprenør ved damrehabilitering. 
NVE skal godkjenne alle disse rollene på personnivå. 
 
Ansvarlige eier (kommunen/virksomhet) har ansvaret for at krav blir overholdt, at 
det foreligger hensiktsmessige rapporteringsrutiner og at organisasjonen har 
kvalifisert personell. 
 
Leder i virksomheten har det overordnede ansvaret for at kravene som er stilt til 
ansvarlig eier blir ivaretatt. Dette omfatter internkontroll, tilstrekkelig med kvalifisert 
personell, sikkerhetskrav og rapportering. 
 
Vassdragsteknisk ansvarlig (VTA) har det faglige ansvaret for å følge opp 
sikkerheten ved vassdragsanleggene. Dette innebærer etablering og drift av 
internkontrollsystemet, overvåking av sikkerhet, forslag om tiltak for å ivareta 
sikkerheten, påse at krav ved ombygging ivaretas, rapportering av avvik til leder og 
opplæring av stedfortredende VTA og tilsynspersonell.  
 
Stedfortredende VTA er stedfortreder for VTA. 
 
Tilsynspersonell utfører tilsyns- og beredskapsoppgaver og rapporterer til VTA. 
 
Alle dammer skal vurderes og plasseres i en konsekvensklasser som angir hvilken 
fare et evt. dambrudd vil få på omgivelsene på nedsiden av dammen. Tabellen under 
viser en oversikt over hvordan en dam blir vurdert og tildelt en konsekvensklasse.  
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Tabell Klassifiseringskriterier. 
Konsekvens- 
klasse 

Boenheter Infrastruktur, samfunnsfunksjoner Miljø og eiendom 

4 > 150   

3 21-150 Skade på sterkt trafikkert veg eller 
jernbane, eller annen infrastruktur, med 
spesielt stor betydning for liv og helse 

Stor skade på spesielt 
viktige miljøverdier eller 
spesielt stor skade på 
fremmed eiendom 

2 1 – 20 Skader på middels trafikkert veg eller 
jernbane eller annen infrastruktur med 
stor betydning for liv og helse. 

Stor skade på viktige 
miljøverdier eller stor 
skade på fremmed 
eiendom 

1 Midlertidig 
oppholdssted 
tilsvarende < 1 
permanent boenhet 

Skader på mindre trafikkert veg eller 
annen infrastruktur med betydning for liv 
og helse 

Skade på miljøverdier 
eller fremmed eiendom 

 
Dammer som representerer mindre fare for omgivelsene enn det som er angitt i 
tabellen over, plasseres i konsekvensklasse 0. Disse dammene blir ikke underlagt 
alle kravene til organisasjon, roller og systemer som er beskrevet over. 
 
For å fastsette en konsekvensklasse på en dam må det utføres en 
Dambruddsbølgeberegning (DBBB). Denne beregningen skal vise utbredelsen av 
vannet hvis damanlegget skulle gå til brudd. Dette arbeidet er omfattende og krever 
god kartlegging av terrenget nedstrøms dammen, både topografi og eventuelle 
hindringer som broer og kulverter, og hva som blir berørt av infrastruktur og bygg. 
DBBB danner også grunnlag for beredskapsplanlegging.   
 
DBBB skal sendes inn til NVE som vurderer kvaliteten på beregningene og påser at 
krav etter Damsikkerhetsforskriften er fulgt. NVE fatter deretter vedtak på 
konsekvensklasse for anlegget. 
 
I tillegg til DBBB stiller regelverket følgende krav til rutiner og frekvens på 
dokumentasjon som skal foreligge, for å sikre at damanlegget tilfredsstiller 
sikkerhetskrav: 
 
• Revurderinger, er en grundig undersøkelse og tilstandsanalyse av et etablert 

vassdragsanlegg som skal klarlegge om anlegget har et tilfredsstillende 
sikkerhetsnivå. 

• Hovedtilsyn, tilstandskontroll av alle viktige anleggsdeler, inkl. fundament og 
målesystemer, hvert 5. år 

• Periodisk tilsyn, inspeksjon av alle viktige anleggsdeler, inkl. fundament og 
målesystemer med bruk av sjekklister, 1 – 2 ganger pr. år 

• Driftstilsyn, tilstandskontroll av anlegget ut fra en enkel, visuell observasjon, 1 – 
3 ganger pr. mnd.   
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• Flomberegninger, nødvendige data ved dimensjonering av nye dammer, og ved 
ombygging og revurdering.  
 

Asker kommunes dammer og organisasjon 
 
Etter kommunesammenslåingen i 2020 er Asker kommune eier av 24 damanlegg. Av 
disse er tre anlegg tidligere vannforsyningsdammer og en av disse er fortsatt 
krisevannforsyning. De resterende dammene har vært benyttet til forskjellig type 
industri og næring. Oversikt over dammene er vist i vedlagt kartutsnitt. 
 
7 av dammene var klassifiserte i gamle Asker og 8 av dammene var klassifiserte i 
Røyken og Hurum. Etter kommunesammenslåingen ble det i tillegg registrert 9 
dammer som ikke var klassifiserte. Alle damanleggene er nå vurdert og gitt en 
konsekvensklasse. Flere av de tidligere klassifiserte dammene fikk høyere 
konsekvensklasse etter den nye vurderingen. 
 
Fordeling på de ulike konsekvensklassene: 
 

• 8 stk. i klasse 0 
• 5 stk. i klasse 1 
• 4 stk. i klasse 2 
• 5 stk. i klasse 3 
• 2 stk. i klasse 4   

 
Ved endret konsekvensklasse fulgte også endrede krav til kommunens organisasjon 
som skal ivareta sikkerheten etter Damsikkerhetsforskriften. Dette gjaldt faglige 
kvalifikasjoner på personell, rutiner på overvåking og tilsyn, drift- og 
vedlikeholdsrutiner, samt beredskap og sikkerhet for allmennheten. Dette er nå 
ivaretatt. 
 
Som det kommer frem av regelverket over ansvarsforhold har vassdragsteknisk 
ansvarlig (VTA) en viktig rolle i organisasjonen. NVE har krav til kompetanse for 
VTA`er, avhengig av konsekvensklasse på damanlegget.  
 
I dag leies det inn to eksterne VTA`er for Askers damanlegg – en gjennom avtale 
med privat foretak og en gjennom et kommunalt samarbeid i Drammensregionen - 
Godt Vann (GV). Fra 2024 skal VTA-rollen for alle damanleggene ivaretas gjennom 
Godt vann – samarbeidet.  
 
Rehabilitering av dammer 
 
Vassdragsteknisk ansvarlig (VTA) skal fortløpende vurdere og komme med forslag til 
tiltak som er nødvendige for å ivareta sikkerheten. Det mest omfattende tiltaket vil 
være en full rehabilitering, ombygging eller nyetablering av eksisterende dam. 
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Som resultat av slike vurderinger sammen med konsekvensen av at flere av 
kommunens dammer har havnet i en høyere konsekvensklasse, vil fire av dammene 
ikke ha tilfredsstillende stabilitet/sikkerhet i henhold til dagens regelverk.  
Det er derfor lagt en prioritert plan for rehabilitering av disse dammene i tidsrommet 
2024-2030. Dette gjelder:    
 
1. Høymyrdammen – tidligere isdam 
2. Rordammen – tidligere prosessvann til bedrifter i Slemmestad 
3. Bjørvann – tidligere vannforsyning til Sætreområdet og som i dag er 

krisevannkilde. Anlegget vil bli utfaset i løpet av 2026 når ny 
reservevannforsyning er etablert. 

4. Dam Store Sandungen – tidligere vannforsyning til gamle Asker kommune 
 

Ved en full rehabilitering/nyetablering står en overfor valget om å opprettholde 
dagens magasinnivå, redusere magasinnivået og damkonstruksjonen eller å fjerne 
damkonstruksjonen og tilbakeføre området til slik det var før dammen ble etablert. 
 
Dammagasinene oppleves av mange som naturlige vann som har ligget der i lang 
tid. Dette gjør at en vurdering av damanleggets fremtid, krever omfattende 
vurderinger av naturverdier, kulturhistorie og rekreasjonsverdier i tillegg til økonomi.  
 
Ved full rehabilitering/nyetablering av en dam vil det derfor utarbeides et 
mulighetsstudium som belyser handlingsrommet for om damanlegget skal 
opprettholdes, reduseres eller legges ned. Mulighetsstudiet vil legges frem for 
politisk behandling hvor anbefaling fattes. Endelig beslutning vil tas gjennom politisk 
behandling. NVE vurderer videre behandling av forslaget.    
  
Askers øvrige dammer og eierskap 
 
Det er gjennomført en kartlegging av alle Askers dammer. I tillegg til de kommunalt 
eide damanleggene er det registrert 211 dammer som er etablert enten ved 
utgraving eller oppdemming. I utgangspunktet er det grunneier som er eier av disse 
damanleggene med mindre det er gjort egen avtale om annet eierskap. Dameiere i 
Asker er f.eks. Oslo kommune/Oslo universitetssykehus, Viken fylkeskommune, 
Statkraft, Tofte og Filtvet vannverk og en rekke privatpersoner.  
 
Alle dameiere må følge det samme regelverket for damsikkerhet som er omtalt over. 
NVE er myndighet og har ansvaret for å følge opp at dette blir ivaretatt. Asker 
kommune har ingen rolle overfor private og andre offentlige dameiere, i forhold til 
dette lovverket. 
 
For dam Øvre Åby, som eies av Viken fylkeskommune, har imidlertid kommunen 
inngått en avtale om å ivareta drift- og vedlikeholdsansvaret, mot at fylkeskommunen 
dekker alle kostnadene. 
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Økonomi 
For å møte kravene til rehabilitering som stilles i lovverket, har kommunens 
vassdragstekniske ansvarlig utarbeidet en investeringsplan for damrehabilitering. I 
planens framdrift er det lagt inn rom for nødvendige utredninger og politiske 
beslutninger knyttet til den enkelte dam. Det er lagt vekt på at dammene rehabiliteres 
etter hverandre både i forhold til kommunens kapasitet og for å spre investeringene 
over tid. Planen er utarbeidet for tidsrommet 2024 til 2030. 
 
Tabell på investering 
   Investeringskostnad pr. år - kostnad mill. kr 
Damnavn Prioritering Etablert 2024 2025 2026 2027 2028 2029 
Hømyrdammen 1 1890 2 28         
Rordammen 2 Ukjent 1 1 18       
Bjørvann 3 1954 1 1 1 37     
Store Sandungen 4 1974      1 1 28 

 Total investeringskostnad pr. år 4 30 19 38 1 28 
 
I investeringsplanen er det lagt til grunn at damanleggene opprettholdes med dagens 
magasinvolum. Gjennom mulighetsstudier skal alternative løsninger vurderes og 
legges fram for politisk behandling for hvert enkelt damanlegg. Kostnadene er basert 
på grove anslag med stor usikkerhet.  
 
Kostnader for damanlegg som har vært eller som er en del av vannforsyningen kan 
finansieres med vanngebyret. I investeringsplanen gjelder dette Bjørvann og Store 
Sandungen. For de øvrige damanleggene må investeringene finansieres med 
bevilgninger i kommunens handlingsprogram.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Arbeidet med damanlegg berører bærekraftdimensjonene både sosialt, miljømessig 
og økonomisk. Anleggene har stor verdi i forhold til kulturhistorie, naturverdier og 
rekreasjon. I tillegg stilles det krav til store investeringer for å ivareta sikkerheten 
rundt dammene. 

Forvaltningen av damanleggene krever derfor gode utredninger, vurderinger og 
prioriteringer i forhold til disse verdiene.    

 

4. Tidligere behandling 
Ingen tidligere behandling. 
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5. Kommunedirektørens vurdering 
Arbeidet med damsikkerhet krever et systematisk arbeid og gode kvalitetssystemer. 
Kommunen har de siste årene etablert gode rutiner for å ivareta dette arbeidet og 
tilfredsstiller i dag gjeldende regelverk både i forhold til kompetanse og systemer. 

Arbeidet er underlagt et strengt regelverk hvor NVE er myndighet. Fire av 
kommunens dammer tilfredsstiller i dag ikke dette regelverket. Kommunens 
vassdragstekniske ansvarlig har vurdert hvilke tiltak som er nødvendige og på det 
grunnlaget lagd en investeringsplan for perioden 2024-2030. 

Investeringene er betydelige, men kommunen har ikke noe valg når det gjelder å 
gjennomføre tiltak. Gjennom mulighetsstudier vil det imidlertid vurderes om de 
foreslåtte investeringsnivåene kan reduseres gjennom å rive eller redusere det 
enkelte damanlegg. 

Valg av løsning vil legges fram for politisk behandling. 

Kommunedirektøren anbefaler på dette grunnlaget at nødvendige investeringer 
innarbeides i HP 2024-2027. Dammer som tidligere har vært benyttet til 
vannforsyning anbefales finansiert gjennom selvkostbudsjettet for vannforsyning. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Kart over Asker kommunes damanlegg 

 



 

 
 

  1/1 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09216 Ole Martin Marius Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 31/23 
2 Formannskapet 20.06.2023  
  

Askers damanlegg 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 31/23 

Behandling 

Innledning ved direktør Ragnar Sand Fuglum.  

Presentasjon ved Marius Gulbrandsen, og direktør Ragnar Sand Fuglum, Funderud 
og Marius Gulbrandsen besvarte spørsmål. 

Innstillingens punkt 1 og 3 ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingens punkt 2 ble vedtatt mot 1 stemme, Tore A. Larsen, FrP. 

Vedtak  

1. Damsikkerhetsarbeidet knyttet til kommunens dammer, tas til orientering 

2. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på damanlegg knyttet til tidligere 
vannforsyning, finansieres med vanngebyret innenfor allerede vedtatte 
budsjettrammer. 

3. Investeringsbehovet i perioden 2024-2030 på øvrige damanlegg, finansieres 
over kommunebudsjettet, og søkes innarbeidet i HP fra og med 2024. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/09037-1 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for oppvekst 30.05.2023 
Utvalg for velferd 30.05.2023 
Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 
Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 
Formannskapet 06.06.2023 
Kommunestyret 13.06.2023 
 

1. tertialrapport 2023 - økonomi 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000 
 

Budsjettendring 2023 
Sum Sentrale budsjettendringer 0 
  
1-Administrasjon og ledelse  
1. tertialrapport 2023 - Deltagerinnskudd VIKUS K-sak 14/23 72 
1. tertialrapport 2023 - Erstatningssak Granlien betaling av saksomkostninger 2 300 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 1 925 
Sum 1-Administrasjon og ledelse 4 297 
  
2-Oppvekst  
1. tertialrapport 2023 - Gratis meningokokk vaksine F-sak 33/23 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 14 748 
Sum 2-Oppvekst 15 748 
  
3-Velferd  
1. tertialrapport 2023 - NAV økt sosialhjelp 11 864 
1. tertialrapport 2023 - Covid vaksinasjon over 75 år og sykehjemsbeboere våren 2023 1 191 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 10 189 
Sum 3-Velferd 23 244 
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4-Samfunnstjenester  
1. tertialrapport 2023 - Interne leieavtaler utgår, Hyggenveien 35 og Vepsebolet bhg -1 049 
1. tertialrapport 2023 - Mulighetsstudier kontorarbeidsplasser i sentrum inkl. Trekanten 1 350 
1. tertialrapport 2023 - Velodrom eierbidrag K-sak 83/22 5 400 
1. tertialrapport 2023 - Husleie oppsigelse Asker internasjonale skole 3 100 
1. tertialrapport 2023 - Interne husleieavtaler: Lensmannslia 4 og Drammensveien 915 
forlenges ut 2023 

3 459 

1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 7 824 
Sum 4-Samfunnstjenester 20 084 
  
5-Samfunnsutvikling  
1. tertialrapport 2023 - Opprettelse næringsutviklingsfond K-sak 36/23 3 500 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 159 
Sum 5-Samfunnsutvikling 3 659 
  
6-Medborgerskap  
1. tertialrapport 2023 - Underskuddsgaranti Vardåsen skisenter 250 
1. tertialrapport 2023 - Strømstøtte til kirken 2 072 
1. tertialrapport 2023 - Finansiering av kirkevakta - reduserer investering tilsvarende 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 874 
Sum 6-Medborgerskap 4 196 
  
9-Tjenesteovergripende  
1. tertialrapport 2023 - Økning av lønnsreserven 35 000 
1. tertialrapport 2023 - Økning arbeidsgiveravgift 5 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt skatteanslag -40 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt rammetilskudd -39 063 
1. tertialrapport 2023 - Økt integreringstilskudd -10 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 289 
1. tertialrapport 2023 - Bruk av disposisjonsfond -22 454 
Sum 9-Tjenesteovergripende -71 228 
  
Sum Budsjettendring 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 

Budsjettendring Budsjettkostnad Budsjettinntekt 

Hurtigbåtkai Slemmestad F-sak 245/22 4 000 
 

Bråset bo- og omsorgsenter - varmeanlegg 3 200 
 

Langenga velodrom -5 400 
 

Kirke - kirkelige investeringer -1 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-640 

Økt bruk av disposisjonsfond 
 

-4 000 

Redusert bruk av lån 
 

3 840 

Sum 800 -800    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 
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Slemmestad - Vaterlandskvartalet -67 000 
 

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

Barnehage - utvidelse Føyka -47 000 
 

Idrett - ny idrettshall Røyken videregående skole -37 000 
 

VAR - omlastestasjon Yggeset gjenvinningsstasjon -30 000 
 

Psykisk helse og rus - omsorgsboliger Klokkarstua -16 000 
 

Idrett - ny idrettshall Nesbru videregående skole -15 000 
 

Skole - utvidelse Mellom-Nes -14 500 
 

Spikkestad kirke og kultursenter Teglen - lekkasje -10 000 
 

Idrett - mellomromprosjekt Risenga -8 400 
 

Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi inkl FutureBike/bygg -7 500 
 

Finansiering 
  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

44 480 

Redusert bruk av lån 
 

257 920 

Sum -302 400 302 400    
Forskuttering av midler fra 2024 til 2023 i 1000 kr 

  

Skole - utvidelse Hvalstad 50 000 
 

Skole - ny skole Sætre 15 000 
 

Barnehage - erstatte Søndre Borgen barnehage 15 000 
 

Samferdsel - Terrasseveien trafikksikringstiltak 5 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-17 000 

Økt bruk av lån 
 

-68 000 

Sum budsjettjustering  85 000 -85 000 

   

2. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering.  

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Kommunedirektøren legger med dette frem 1. tertialrapport 2023 med status knyttet 
til satsingsområdene økonomi og medarbeidere. Rapporten, med forslag til 
budsjettjusteringer, legges frem til behandling i formannskapet og kommunestyret. 

Kommunen skal forvalte økonomien slik at den økonomiske handleevnen blir 
ivaretatt over tid (Kommuneloven §14-1). Handlingsreglene viser hvorvidt 
kommunens samlede økonomi utvikler seg i ønsket retning og sier noe om 
kommunens handlingsrom.  

Revidert nasjonalbudsjett 2023 



 

  4/6 

Ved fremleggelse av Revidert nasjonalbudsjett 2023 (RNB) er inntektsrammen 
for landets kommuner økt med 2,1 mrd. kroner, fordelt på 1,6 mrd. etter 
kostnadsnøkkel og 0,5 mrd. etter skatteinngang. Kommunedirektøren foreslår å 
øke budsjettet for de frie inntektene med 79 mill. kroner for å kompensere 
tjenesteområdene for økt pris og lønnsvekst i 2023. Anslaget for 
kommunesektorens lønns- og prisvekst (kommunal deflator) er økt fra 3,7 
prosent i vedtatt statsbudsjett til 5,2 prosent i RNB.  

Økonomisk status 

Årsprognosen viser et negativt avvik på tjenesteområdene på 28 mill. kroner, 
etter foreslåtte budsjettendringer. Årsprognosen er hovedsakelig forårsaket av 
den høye styringsfarten inn i 2023 med blant annet manglende kompensasjon 
for prisvekst fra 2022 som gir en innstrammingseffekt på om lag 100 mill. kroner 
i budsjettet for 2023. Tjenesteområdene jobber med tiltak for å holde 
budsjettrammene. Det vises til F-sak 54/23 «Handlingsprogram 2023-2026 – 
revidert budsjett og økonomiske utsikter fremover». 

Økt utbytte på 9 mill. kroner fra kommunens selskaper reduserer den totale 
avviksprognosen til 19 mill. kroner i merforbruk fra vedtatt budsjett.  

Skatteinntektene hittil i år er 10,2 mill. kroner (0,7 prosent) lavere enn budsjett. 
Skatteinngangen viser en vekst på 6,6 prosent sammenlignet med samme 
periode i fjor. Tilsvarende for kommunene samlet er en økning på 3,0 prosent. 

Netto finans viser et positivt avvik på 93 mill. kroner i forhold til budsjett. Avviket 
skyldes i hovedsak positiv avkastning på Energifondet på 85,6 mill. kroner i 
forhold til budsjett og dette innebærer en avkastning på 110 mill. kroner hittil i 
år.  

Asker kommune har igangsatt et omstillingsarbeid med en reduksjon i 
driftsbudsjettet på 30 mill. kroner i 2023. Det rapporteres på status på 
omstillingstiltakene i rapporten. 

Budsjettendringer 

Kommunedirektøren foreslår følgende budsjettendringer: 
• 22,5 mill. kroner til endringer i budsjettforutsetninger og politiske 

vedtak. 
• 40 mill. kroner til økt lønnsvekst og økt arbeidsgiveravgift. 
• 36 mill. kroner til priskompensasjon. 
• 11,9 mill. kroner til økt sosialhjelp (NAV). 
• 1,2 mill. kroner til covid 19 vaksinasjon. 
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Videre kommer tekniske justeringer som ligger innenfor Kommunedirektørens 
fullmakter.  

Budsjettjusteringene finansieres som følger:  
 

• 22,5 mill. kroner fra disposisjonsfond. 
• 79 mill. kroner til økt skatt- og rammetilskudd. 
• 10 mill. kroner til økt integreringstilskudd. 

 
Dette vil gi et netto driftsresultat på 0,5 prosent. Kommunedirektøren styrer 
fortsatt mot et netto driftsresultat på 1 prosent i samsvar med vedtatt 
handlingsprogram 2023-2026. 
 
Medarbeidere 
Sykefraværet 1.kvartal er 10,1 prosent. Dette er en nedgang på 1,4 prosentpoeng 
sammenlignet med 1. kvartal i 2022. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Det er i 2023 lagt opp til en rekke aktiviteter for å styrke dialog og samhandling 
mellom politisk og administrativt nivå. Gjennom månedsrapport og tertialrapporter 
følges den økonomiske utviklingen på tjenesteområdene tett opp.  

Det legges frem totalt 5 månedsrapporter for formannskapet hvor det i 
tertialrapportene rapporteres på økonomi, omstillingstiltak og investeringer. I 
forbindelse med behandling av rapportene vil det bli lagt opp til en presentasjon og 
dialog om økonomisk status med formannskapet. Det vil blant annet gis en 
presentasjon av utvalgte investeringsprosjekter i formannskapets møte.  

Kommunedirektøren anbefaler at det gjøres en helhetlig budsjettrevisjon i forbindelse 
med fremleggelsen av revidert nasjonalbudsjett. Disse endringene er innarbeidet i 1. 
tertialrapport. Det legges ikke opp til å behandle saker med økonomiske 
konsekvenser løpende gjennom året. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Saken har relevans for alle tre bærekraftsdimensjonene i FNs bærekraftsmål – miljø, 
økonomi og sosiale formål. 
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4. Tidligere behandling 
Saken har ikke tidligere vært behandlet.  

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Regjeringen legger opp til å kompensere for økt pris og lønnsvekst i 2023, hvor ca. 
1/3 av utgiftsveksten kompenseres via økte bevilgninger til kommunesektoren. De 
resterende økte utgiftene må kommunene dekke via økte skatteinntekter.  

Det ligger an til at kompensasjonen som regjeringen legger opp til for økt pris- 
og lønnsvekst for kommunene så langt i 2023 dekker den veksten vi ser i 
inneværende år dersom det nye skatteanslaget treffer. Det gjenstår å se hvor 
høye skatteinntektene faktisk vil bli for 2023.  

Asker kommune opplevde igjennom 2022 en klart innstrammet 
kommuneøkonomi sammenlignet med situasjonen ved inngangen til 2022. En 
viktig del av forklaringen er at den sterke prisveksten i 2022, også etter at RNB 
2022 ble lagt fram, varig reduserer realverdien på kommunesektorens 
inntekter.   

Vi vil derfor fortsatt oppleve at økonomien er stram, fordi høy prisvekst i 2022 
ikke har blitt kompensert. Det har blitt dyrere å både bygge og drive blant annet 
sykehjem, skoler og andre velferdstjenester.  

Samlet sett mener kommunedirektøren at Asker kommune står overfor en 
krevende økonomisk situasjon i tiden som kommer, med usikkerhet i forhold til 
den globale/nasjonale økonomiske utviklingen, demografiendringer og et 
investeringsnivå som vil kreve egenfinansiering. Endringer og omprioriteringer 
vil være nødvendig for at Asker kommune skal kunne møte utfordringene og ha 
økonomisk bærekraft i årene fremover.  

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

1. tertial rapport 2023 
Vedtaksrapportering 1.tertial 2023 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09037 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 24/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 20/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 32/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 36/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 105/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023  
  

1. tertialrapport 2023 - økonomi 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 30.05.2023 sak 24/23 

Behandling 

Rådgiver Christine Engh Gunnerud presenterte saken og svarte på spørsmål. 
Engh Gunnerud orienterte også kort om F-sak Strategiske mål og rammer fra HP.  
 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Bård Kjetil Dahl (R) fremmet stemmeforklaring:  

Vi støtter i denne omgang kommunedirektørens innstilling, men kommer muligens 
tilbake med endringsforslag når saken kommer opp i kommunestyre. 

 

Vedtak  
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1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000 
 

Budsjettendring 2023 
Sum Sentrale budsjettendringer 0 
  
1-Administrasjon og ledelse  
1. tertialrapport 2023 - Deltagerinnskudd VIKUS K-sak 14/23 72 
1. tertialrapport 2023 - Erstatningssak Granlien betaling av saksomkostninger 2 300 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 1 925 
Sum 1-Administrasjon og ledelse 4 297 
  
2-Oppvekst  
1. tertialrapport 2023 - Gratis meningokokk vaksine F-sak 33/23 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 14 748 
Sum 2-Oppvekst 15 748 
  
3-Velferd  
1. tertialrapport 2023 - NAV økt sosialhjelp 11 864 
1. tertialrapport 2023 - Covid vaksinasjon over 75 år og sykehjemsbeboere våren 2023 1 191 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 10 189 
Sum 3-Velferd 23 244 
  
4-Samfunnstjenester  
1. tertialrapport 2023 - Interne leieavtaler utgår, Hyggenveien 35 og Vepsebolet bhg -1 049 
1. tertialrapport 2023 - Mulighetsstudier kontorarbeidsplasser i sentrum inkl. Trekanten 1 350 
1. tertialrapport 2023 - Velodrom eierbidrag K-sak 83/22 5 400 
1. tertialrapport 2023 - Husleie oppsigelse Asker internasjonale skole 3 100 
1. tertialrapport 2023 - Interne husleieavtaler: Lensmannslia 4 og Drammensveien 915 
forlenges ut 2023 

3 459 

1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 7 824 
Sum 4-Samfunnstjenester 20 084 
  
5-Samfunnsutvikling  
1. tertialrapport 2023 - Opprettelse næringsutviklingsfond K-sak 36/23 3 500 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 159 
Sum 5-Samfunnsutvikling 3 659 
  
6-Medborgerskap  
1. tertialrapport 2023 - Underskuddsgaranti Vardåsen skisenter 250 
1. tertialrapport 2023 - Strømstøtte til kirken 2 072 
1. tertialrapport 2023 - Finansiering av kirkevakta - reduserer investering tilsvarende 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 874 
Sum 6-Medborgerskap 4 196 
  
9-Tjenesteovergripende  
1. tertialrapport 2023 - Økning av lønnsreserven 35 000 
1. tertialrapport 2023 - Økning arbeidsgiveravgift 5 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt skatteanslag -40 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt rammetilskudd -39 063 
1. tertialrapport 2023 - Økt integreringstilskudd -10 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 289 
1. tertialrapport 2023 - Bruk av disposisjonsfond -22 454 
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Sum 9-Tjenesteovergripende -71 228 
  
Sum Budsjettendring 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 

Budsjettendring Budsjettkostnad Budsjettinntekt 

Hurtigbåtkai Slemmestad F-sak 245/22 4 000 
 

Bråset bo- og omsorgsenter - varmeanlegg 3 200 
 

Langenga velodrom -5 400 
 

Kirke - kirkelige investeringer -1 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-640 

Økt bruk av disposisjonsfond 
 

-4 000 

Redusert bruk av lån 
 

3 840 

Sum 800 -800    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -67 000 
 

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

Barnehage - utvidelse Føyka -47 000 
 

Idrett - ny idrettshall Røyken videregående skole -37 000 
 

VAR - omlastestasjon Yggeset gjenvinningsstasjon -30 000 
 

Psykisk helse og rus - omsorgsboliger Klokkarstua -16 000 
 

Idrett - ny idrettshall Nesbru videregående skole -15 000 
 

Skole - utvidelse Mellom-Nes -14 500 
 

Spikkestad kirke og kultursenter Teglen - lekkasje -10 000 
 

Idrett - mellomromprosjekt Risenga -8 400 
 

Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi inkl FutureBike/bygg -7 500 
 

Finansiering 
  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

44 480 

Redusert bruk av lån 
 

257 920 

Sum -302 400 302 400    
Forskuttering av midler fra 2024 til 2023 i 1000 kr 

  

Skole - utvidelse Hvalstad 50 000 
 

Skole - ny skole Sætre 15 000 
 

Barnehage - erstatte Søndre Borgen barnehage 15 000 
 

Samferdsel - Terrasseveien trafikksikringstiltak 5 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-17 000 

Økt bruk av lån 
 

-68 000 
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Sum budsjettjustering  85 000 -85 000 

  

2. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09037 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 24/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 20/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 32/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 36/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 105/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 36/23 
  

1. tertialrapport 2023 - økonomi 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 30.05.2023 sak 20/23 

Behandling 

Saksbehandler Guri Stenvåg presenterte saken og besvarte spørsmål 

Innstillingens punkt 1 og punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000 
 

Budsjettendring 2023 
Sum Sentrale budsjettendringer 0 
  
1-Administrasjon og ledelse  
1. tertialrapport 2023 - Deltagerinnskudd VIKUS K-sak 14/23 72 
1. tertialrapport 2023 - Erstatningssak Granlien betaling av saksomkostninger 2 300 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 1 925 
Sum 1-Administrasjon og ledelse 4 297 
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2-Oppvekst  
1. tertialrapport 2023 - Gratis meningokokk vaksine F-sak 33/23 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 14 748 
Sum 2-Oppvekst 15 748 
  
3-Velferd  
1. tertialrapport 2023 - NAV økt sosialhjelp 11 864 
1. tertialrapport 2023 - Covid vaksinasjon over 75 år og sykehjemsbeboere våren 2023 1 191 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 10 189 
Sum 3-Velferd 23 244 
  
4-Samfunnstjenester  
1. tertialrapport 2023 - Interne leieavtaler utgår, Hyggenveien 35 og Vepsebolet bhg -1 049 
1. tertialrapport 2023 - Mulighetsstudier kontorarbeidsplasser i sentrum inkl. Trekanten 1 350 
1. tertialrapport 2023 - Velodrom eierbidrag K-sak 83/22 5 400 
1. tertialrapport 2023 - Husleie oppsigelse Asker internasjonale skole 3 100 
1. tertialrapport 2023 - Interne husleieavtaler: Lensmannslia 4 og Drammensveien 915 
forlenges ut 2023 

3 459 

1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 7 824 
Sum 4-Samfunnstjenester 20 084 
  
5-Samfunnsutvikling  
1. tertialrapport 2023 - Opprettelse næringsutviklingsfond K-sak 36/23 3 500 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 159 
Sum 5-Samfunnsutvikling 3 659 
  
6-Medborgerskap  
1. tertialrapport 2023 - Underskuddsgaranti Vardåsen skisenter 250 
1. tertialrapport 2023 - Strømstøtte til kirken 2 072 
1. tertialrapport 2023 - Finansiering av kirkevakta - reduserer investering tilsvarende 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 874 
Sum 6-Medborgerskap 4 196 
  
9-Tjenesteovergripende  
1. tertialrapport 2023 - Økning av lønnsreserven 35 000 
1. tertialrapport 2023 - Økning arbeidsgiveravgift 5 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt skatteanslag -40 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt rammetilskudd -39 063 
1. tertialrapport 2023 - Økt integreringstilskudd -10 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 289 
1. tertialrapport 2023 - Bruk av disposisjonsfond -22 454 
Sum 9-Tjenesteovergripende -71 228 
  
Sum Budsjettendring 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 

Budsjettendring Budsjettkostnad Budsjettinntekt 

Hurtigbåtkai Slemmestad F-sak 245/22 4 000 
 

Bråset bo- og omsorgsenter - varmeanlegg 3 200 
 

Langenga velodrom -5 400 
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Kirke - kirkelige investeringer -1 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-640 

Økt bruk av disposisjonsfond 
 

-4 000 

Redusert bruk av lån 
 

3 840 

Sum 800 -800    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -67 000 
 

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

Barnehage - utvidelse Føyka -47 000 
 

Idrett - ny idrettshall Røyken videregående skole -37 000 
 

VAR - omlastestasjon Yggeset gjenvinningsstasjon -30 000 
 

Psykisk helse og rus - omsorgsboliger Klokkarstua -16 000 
 

Idrett - ny idrettshall Nesbru videregående skole -15 000 
 

Skole - utvidelse Mellom-Nes -14 500 
 

Spikkestad kirke og kultursenter Teglen - lekkasje -10 000 
 

Idrett - mellomromprosjekt Risenga -8 400 
 

Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi inkl FutureBike/bygg -7 500 
 

Finansiering 
  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

44 480 

Redusert bruk av lån 
 

257 920 

Sum -302 400 302 400    
Forskuttering av midler fra 2024 til 2023 i 1000 kr 

  

Skole - utvidelse Hvalstad 50 000 
 

Skole - ny skole Sætre 15 000 
 

Barnehage - erstatte Søndre Borgen barnehage 15 000 
 

Samferdsel - Terrasseveien trafikksikringstiltak 5 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-17 000 

Økt bruk av lån 
 

-68 000 

Sum budsjettjustering  85 000 -85 000 

   

2. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09037 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 24/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 20/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 32/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 36/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 105/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 36/23 
  

1. tertialrapport 2023 - økonomi 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 36/23 

Behandling 

Rådgiver Kåre Bragstad presenterte saken og svarte på spørsmål. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000 
 

Budsjettendring 2023 
Sum Sentrale budsjettendringer 0 
  
1-Administrasjon og ledelse  
1. tertialrapport 2023 - Deltagerinnskudd VIKUS K-sak 14/23 72 
1. tertialrapport 2023 - Erstatningssak Granlien betaling av saksomkostninger 2 300 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 1 925 
Sum 1-Administrasjon og ledelse 4 297 
  
2-Oppvekst  
1. tertialrapport 2023 - Gratis meningokokk vaksine F-sak 33/23 1 000 
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1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 14 748 
Sum 2-Oppvekst 15 748 
  
3-Velferd  
1. tertialrapport 2023 - NAV økt sosialhjelp 11 864 
1. tertialrapport 2023 - Covid vaksinasjon over 75 år og sykehjemsbeboere våren 2023 1 191 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 10 189 
Sum 3-Velferd 23 244 
  
4-Samfunnstjenester  
1. tertialrapport 2023 - Interne leieavtaler utgår, Hyggenveien 35 og Vepsebolet bhg -1 049 
1. tertialrapport 2023 - Mulighetsstudier kontorarbeidsplasser i sentrum inkl. Trekanten 1 350 
1. tertialrapport 2023 - Velodrom eierbidrag K-sak 83/22 5 400 
1. tertialrapport 2023 - Husleie oppsigelse Asker internasjonale skole 3 100 
1. tertialrapport 2023 - Interne husleieavtaler: Lensmannslia 4 og Drammensveien 915 
forlenges ut 2023 

3 459 

1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 7 824 
Sum 4-Samfunnstjenester 20 084 
  
5-Samfunnsutvikling  
1. tertialrapport 2023 - Opprettelse næringsutviklingsfond K-sak 36/23 3 500 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 159 
Sum 5-Samfunnsutvikling 3 659 
  
6-Medborgerskap  
1. tertialrapport 2023 - Underskuddsgaranti Vardåsen skisenter 250 
1. tertialrapport 2023 - Strømstøtte til kirken 2 072 
1. tertialrapport 2023 - Finansiering av kirkevakta - reduserer investering tilsvarende 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 874 
Sum 6-Medborgerskap 4 196 
  
9-Tjenesteovergripende  
1. tertialrapport 2023 - Økning av lønnsreserven 35 000 
1. tertialrapport 2023 - Økning arbeidsgiveravgift 5 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt skatteanslag -40 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt rammetilskudd -39 063 
1. tertialrapport 2023 - Økt integreringstilskudd -10 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 289 
1. tertialrapport 2023 - Bruk av disposisjonsfond -22 454 
Sum 9-Tjenesteovergripende -71 228 
  
Sum Budsjettendring 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 

Budsjettendring Budsjettkostnad Budsjettinntekt 

Hurtigbåtkai Slemmestad F-sak 245/22 4 000 
 

Bråset bo- og omsorgsenter - varmeanlegg 3 200 
 

Langenga velodrom -5 400 
 

Kirke - kirkelige investeringer -1 000 
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Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-640 

Økt bruk av disposisjonsfond 
 

-4 000 

Redusert bruk av lån 
 

3 840 

Sum 800 -800    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -67 000 
 

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

Barnehage - utvidelse Føyka -47 000 
 

Idrett - ny idrettshall Røyken videregående skole -37 000 
 

VAR - omlastestasjon Yggeset gjenvinningsstasjon -30 000 
 

Psykisk helse og rus - omsorgsboliger Klokkarstua -16 000 
 

Idrett - ny idrettshall Nesbru videregående skole -15 000 
 

Skole - utvidelse Mellom-Nes -14 500 
 

Spikkestad kirke og kultursenter Teglen - lekkasje -10 000 
 

Idrett - mellomromprosjekt Risenga -8 400 
 

Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi inkl FutureBike/bygg -7 500 
 

Finansiering 
  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

44 480 

Redusert bruk av lån 
 

257 920 

Sum -302 400 302 400    
Forskuttering av midler fra 2024 til 2023 i 1000 kr 

  

Skole - utvidelse Hvalstad 50 000 
 

Skole - ny skole Sætre 15 000 
 

Barnehage - erstatte Søndre Borgen barnehage 15 000 
 

Samferdsel - Terrasseveien trafikksikringstiltak 5 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-17 000 

Økt bruk av lån 
 

-68 000 

Sum budsjettjustering  85 000 -85 000 

 

2. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09037 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 24/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 20/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 32/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 36/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 105/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 36/23 
  

1. tertialrapport 2023 - økonomi 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 01.06.2023 sak 32/23 

Behandling 

Presentasjon av Kristin Thoresen og direktør Ragnar Sand Fuglum som besvarte 
spørsmål. 

Leder foreslo å ta saken til orientering. 

Leders forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Saken ble tatt til orientering. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/09037 Vibeke Hansen Smith 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Utvalg for oppvekst 30.05.2023 24/23 
2 Utvalg for velferd 30.05.2023 20/23 
3 Utvalg for samfunnstjenester 01.06.2023 32/23 
4 Utvalg for medborgerskap 01.06.2023 36/23 
5 Formannskapet 06.06.2023 105/23 
6 Kommunestyret 13.06.2023 36/23 
  

1. tertialrapport 2023 - økonomi 

Formannskapet har behandlet saken i møte 06.06.2023 sak 105/23 

Behandling 

Avdelingsleder Klaus Øiseth presenterte status for større investeringsprosjekter 
(presentasjon), og svarte på spørsmål. 

Oddvar Igland (Sp) fremmet følgende forslag til nytt punkt, på vegne av H,V,Sp og 
KrF: 

Kommunedirektøren bes om å videreføre dialogen med Hvalstad IL og Asker 
idrettsråd om mulighetene for en oppgradering av Torstad grusbane til 
kunstgressbane. Formannskapet ber om at det fremmes sak dersom dialogen får 
økonomiske konsekvenser for kommunen.  

Ordfører tok opp kommunedirektørens forslag til nytt vedtakspunkt, fremmet i 
tilleggsnotat datert 2.6: 

Omlastestasjon Yggeset gis en total budsjettramme på 100 mill. fordelt med 20 mill. 
kr i 2023 og 80 mill. kr i 2024. 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Iglands forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Ordførers forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Budsjettendringene vedtas i henhold til følgende tabeller: 

Driftsbudsjettet: 

Beløp i 1000 
 

Budsjettendring 2023 
Sum Sentrale budsjettendringer 0 
  
1-Administrasjon og ledelse  
1. tertialrapport 2023 - Deltagerinnskudd VIKUS K-sak 14/23 72 
1. tertialrapport 2023 - Erstatningssak Granlien betaling av saksomkostninger 2 300 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 1 925 
Sum 1-Administrasjon og ledelse 4 297 
  
2-Oppvekst  
1. tertialrapport 2023 - Gratis meningokokk vaksine F-sak 33/23 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 14 748 
Sum 2-Oppvekst 15 748 
  
3-Velferd  
1. tertialrapport 2023 - NAV økt sosialhjelp 11 864 
1. tertialrapport 2023 - Covid vaksinasjon over 75 år og sykehjemsbeboere våren 2023 1 191 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 10 189 
Sum 3-Velferd 23 244 
  
4-Samfunnstjenester  
1. tertialrapport 2023 - Interne leieavtaler utgår, Hyggenveien 35 og Vepsebolet bhg -1 049 
1. tertialrapport 2023 - Mulighetsstudier kontorarbeidsplasser i sentrum inkl. 
Trekanten 

1 350 

1. tertialrapport 2023 - Velodrom eierbidrag K-sak 83/22 5 400 
1. tertialrapport 2023 - Husleie oppsigelse Asker internasjonale skole 3 100 
1. tertialrapport 2023 - Interne husleieavtaler: Lensmannslia 4 og Drammensveien 915 
forlenges ut 2023 

3 459 

1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 7 824 
Sum 4-Samfunnstjenester 20 084 
  
5-Samfunnsutvikling  
1. tertialrapport 2023 - Opprettelse næringsutviklingsfond K-sak 36/23 3 500 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 159 
Sum 5-Samfunnsutvikling 3 659 
  
6-Medborgerskap  
1. tertialrapport 2023 - Underskuddsgaranti Vardåsen skisenter 250 
1. tertialrapport 2023 - Strømstøtte til kirken 2 072 
1. tertialrapport 2023 - Finansiering av kirkevakta - reduserer investering tilsvarende 1 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 874 
Sum 6-Medborgerskap 4 196 
  
9-Tjenesteovergripende  
1. tertialrapport 2023 - Økning av lønnsreserven 35 000 
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1. tertialrapport 2023 - Økning arbeidsgiveravgift 5 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt skatteanslag -40 000 
1. tertialrapport 2023 - Økt rammetilskudd -39 063 
1. tertialrapport 2023 - Økt integreringstilskudd -10 000 
1. tertialrapport 2023 - RNB priskompensasjon 289 
1. tertialrapport 2023 - Bruk av disposisjonsfond -22 454 
Sum 9-Tjenesteovergripende -71 228 
  
Sum Budsjettendring 0 

 
Investeringsbudsjettet: 

Beløp i 1000 

Budsjettendring Budsjettkostnad Budsjettinntekt 

Hurtigbåtkai Slemmestad F-sak 245/22 4 000 
 

Bråset bo- og omsorgssenter - varmeanlegg 3 200 
 

Langenga velodrom -5 400 
 

Kirke - kirkelige investeringer -1 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-640 

Økt bruk av disposisjonsfond 
 

-4 000 

Redusert bruk av lån 
 

3 840 

Sum 800 -800    
Overføring av midler fra 2023 til 2024 i 1000 kr 

  

Slemmestad - Vaterlandskvartalet -67 000 
 

VAR - utbygging av vann- og avløpsanlegg -50 000 
 

Barnehage - utvidelse Føyka -47 000 
 

Idrett - ny idrettshall Røyken videregående skole -37 000 
 

VAR - omlastestasjon Yggeset gjenvinningsstasjon -30 000 
 

Psykisk helse og rus - omsorgsboliger Klokkarstua -16 000 
 

Idrett - ny idrettshall Nesbru videregående skole -15 000 
 

Skole - utvidelse Mellom-Nes -14 500 
 

Spikkestad kirke og kultursenter Teglen - lekkasje -10 000 
 

Idrett - mellomromprosjekt Risenga -8 400 
 

Samferdsel - oppfølging av sykkelstrategi inkl FutureBike/bygg -7 500 
 

Finansiering 
  

Redusert merverdiavgifts refusjon 
 

44 480 

Redusert bruk av lån 
 

257 920 

Sum -302 400 302 400    
Forskuttering av midler fra 2024 til 2023 i 1000 kr 

  

Skole - utvidelse Hvalstad 50 000 
 

Skole - ny skole Sætre 15 000 
 

Barnehage - erstatte Søndre Borgen barnehage 15 000 
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Samferdsel - Terrasseveien trafikksikringstiltak 5 000 
 

Finansiering 
  

Økt merverdiavgifts refusjon 
 

-17 000 

Økt bruk av lån 
 

-68 000 

Sum budsjettjustering  85 000 -85 000 

   

2. Omlastestasjon Yggeset gis en total budsjettramme på 100 mill. fordelt med 
20 mill. kr i 2023 og 80 mill. kr i 2024. 

 

3. For øvrig tas 1. tertialrapport til orientering.  

4. Kommunedirektøren bes om å videreføre dialogen med Hvalstad IL og Asker 
idrettsråd om mulighetene for en oppgradering av Torstad grusbane til 
kunstgressbane. Formannskapet ber om at det fremmes sak dersom 
dialogen får økonomiske konsekvenser for kommunen. 
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